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Dr. Ivan Ribar 
održao više 
predizbornih 

sastanaka
Zastupnički kandidat za Savezno 

vijeće Narodne skupštine dr. Ivan 
Ribar održao je u toku prošlog 
tjedna predizbome sastanke u Ja- 
drtovcu, Krapnju. Primoštenu, 
Dvomicama, Podorljaku, Rogozni- 
ci, Danilu, . Burnjem Primoštenu, 
Perkoviću i Grebašticj. S njim su 
posjetili neka sela Petar Škarica i 
Vitomir Gradiška, zastupnički 
kandidati Republičkog vijeća Sa
bora.

Dr. Ribar je tom priilikom govo
rio narodu o značenju predstojećih 
izborai, radu Savezne narodne 
skupštine, uspjesima naše socija
lističke izqradnje, unapređenju 
poljoprivrede, razvijanju zadru- 
garstva itd. Pored toqa, on je u- 
pozn-o narod sa nekim pitanjima 
vanjske politike. Skupovi su bili 
vrlo tlobro posjećeni.

U toku ovpg tjedna dr. Ribar će 
posjetiti Prvić Luku i Šepurinu, 
Vodice. Dubravu, Sapina Doca, 
Žirje, Kaprije, Konjevrate i. Zla- 
rin, gdje Će također održat-; sa
stanke ra narodom.

Predizborna aktivnost na kotaru

Snažno radničko i društveno 
upravljanje otklonit će slabosti

Na zboru u Skradinu govorili zastupnički kandidati 
Ivo Družić i Dušan Štrbac, u Kistanjama Jovo Ugrčić,

u Đevrskama Zvone Jurišić
U Skradinu je u nedjelju održan veđiki predizbomi skup, kome je 

prisustvovalo oko- 1000 ljudi iz mjesta i okolnih sela. Nakon što 
je miting otvorio Živojin Draigović,- predsjednik Općjfiskog odbora 
SSRN, narodu su govorili Ivo- Družić, zastupnički kandidat za Save
zno vijeće Narodne skupštine i Dušan Štrbac, zastupnički kandidat 
za Republičko vijeće Sabora.

NA VELIKOM ZBORU 
U ŠIBENIKU GOVORIT 
ĆE DR. IVAN RIBAR 
1 NIKOLA SEKULIĆ
U subotu će se na Poljani mar

šala Tita održati veliki predizbor- 
rii' zbor na kojem će govoriti za
stupnički kandidat za Savezno vi
jeće Savezne narodne skupštine u 
izbornom kotaru Šibenik — Pri- 
mošten dr. Ivan Ribar i Niko a Sc- 
kulić, potpredsjednik Sabora i za
stupnički kandidat Republičkog vi
jeća u izbornom kotaru Šibenik 
(grad). Početak zbora zakazan je 
za 13 sati.

U svom izlaganju Ivo- Družić je 
govorio, između ostalog, o velikim 
uspjesima naših radnih ljudi u 
privrednom razvoju zemlje, a u- 
jedno je podvukao značenje bor
be za jačanje i produbljivanje so
cijalističke demokracije. Također 
je ukazao na neke štetne pojave, 
koje usporavaju naš dalljnji razvi
tak, pa je naglasio, da se protiv 
pojedinih oropusta i slabosti mora 
voditi sistematska i • organizirana 
borba i to putem jačanja i razvi
janja radničkog i društvenog u- 
pravljanja u čije organe je potreb
no uključivati šbo veći broj radnih 
ljudi.

On je, osim toga, rekao, da us
pjehe u socijalističkoj izgradnji 
treba gledati kroz postignute re
zultate u čitavoj Jugoslaviji, a ne, 
kao što ima slučejeva. da izvjesni 
pojedinci pozitivno ocjenjuju te 
uspjehe samo onda, kada je nešto 
iznrađeno u nj'hovom mjestu. Na
kon što je govorio o potrebi bržeg 
razvijanja socijalističkih odnosa 
na selu, skrenuo je pažnju i na 
naše obaveze prema zajednici. Na
ša je dužnost, rekao je, da uloži
mo sve snage u radu za još bržu 
socijalističku izgradnju zemlje.

Dušan Štrbac je u početku izla
ganja iznio, pored ostalog, sve o- 
no sto je socijalizam dosad uči
nio za> naše ljude. Govoreći o po
boljšanju životnog standarda na
glasio je, da bolji život zavisi od 
povećanja proizvodnje kako u po
ljoprivredi tako i u tvornicama: 
Pošto je skradinska općina izra
zito poljoprivredni kraj, moramo 
svi zajedno misliti o tome, na kojj 
način unaprijediti poljoprivrednu 
proizvodnju.

Brži razvitak i veće blagostanje 
može se postići zajedničkim napo
rima a. ne Samo očekivati od za
jednice đai nam ona osigura pa i 
one najmanje potrebe. I na ovoj

općini praksa je očito demantira- i  
];a one koji imaju takvo stanovi- \  
šte. Narod Bratiškovaca, na pri- \  
mjer, vlastitim snagama gradi 5 
školu, dok se u nekim drugim se- ? 
lima ulažu napori za njihovu elek- \  
trifikaciju. On je također kazao da i 
ima .pojedinaca koji nerado gleda- \  
ju podizanje izvjesnih objekata iz- \  
van 'njihovog područja-. Međutim, \  
naglasio je drug Štrbac, potrebno 
je imati na umu da- i te tvornice 
rade za bolji život stanovništva o- 
vog kra ;ai

•
Na- nedjeljnom predizbomom 

zboru u Kistanjama govorio je 
zastupnički kandidat Republičkog 
vijeća Sabora Jovo Ugrčić, a u 
Đevrskama ing. Zvone Jurišić, za
stupnički kandidat u vijeće proi
zvođača) Sabora NR Hrvatske. Zbo
rovima je prisustvovao veliki broj 
mještana- j. ljudi iz obližnjih sela.

RAZGOVOR DRUGA NIKOLE SEKULIĆ A 
S PROSVJETNIM RADNICIMA ŠIBENIKA

Društveno odfi o vomost
p r o s v j e t n i h  r a d n i k a

S e d a m  d a n a
B e o g r a d  — Odgovarajući na pitanje komentatora »New 

York Timesa« Sulzbergera, predsjednik Tito je naglasio, da je 
vanjska politika Jugoslavije orijentirana na suradnju sa svim 
zemljama i na ^ispostavljanje dobrih odnosa) salsVim drzavam.,. 

U daljnjem razgovoru predsjednik Tito je rekao, da je Jugoslavija 
zainteresirana, da bezatoms'ka zona bude šira od one, koju je 
Poljska već predložila u jednom ograničenom vidu I sa č,me se 
mi potpuno slažemo. Budući, da je Italija već dala svoj pri— 
stanaK za instaliranje raketnih baza - nastavio je Predsjednik- 

. Jugoslavija se smatra indirektno ugroženom i u vezi s tim po
duzet će konkretne miereu

B e o g r a d  — Na sjednici komisije.za program, kojoj je 
predsjedavao generalni sekretar Saveza komunista Jugoslavije 
Josip Broz Tito, prihvaćen lje nacrt programa SKJ, kojii će biti 
upućen svim organizacijama SK na diskusiju;.

R a š a  — Povodom 150-godišnjice Istarskih rudnika Raša, 
predsjednik Tito uputio je  brzojavnu čestitku i odlikovao 140 
rudara za izvanredne zasluge i zalaganje na radu. Na svečanoj 
sjednici radničkog savjeta prihvaćena je odluka o obavezi kolek
tiva rudnika Raša, da školuje djecu svojih poginulih drugova.

S p l i t - — U Splitu j'e' poslije dugog bolovanja u 80. godini 
života umro majstor-kipar Toma Rosandić, član Srpske aka
demije nauka-

Z a g r e b  — U adaptiranom paviljonu starog dijela Zagre
bačkog veselajma otvorena je Visoka teknička škola za pogon
ske inženjere. Školu pohađa 70 visokokvalificiranih radnika iz 
privrede-

Z a g r e b  — Oko 20.000 omladinaca i omladiinki prisustvo
valo je  mitingu, koji je u Zagrebu održan povodom odlaska prve 
brigade »Braće Oreški« na izgradnju autoputa kao li povodom 
izbora za Saveznu narodnu skupštinu i Sabora. Na zboru govo
rili su drugovi Antun Biber i Mika Tripalo.

I s t a m b u l  — U snažnoj i iznenadnoj buri u Izmirskom 
zaljevu potonuo je brod »Uskudar«, na kome se nalazilo preko 
400 putnika, uglavnom đaci. Spašeno je svega 40 putnika..

N ew  Y o r k  — Jugoslavenski konzulat u  San Franci šku o- 
baviješten je, da će 10. ovog mjeseca započeti 'sudski proces 
protiv Artiukovića pred sudom u Los Angelesu-

D a m a s k  — Šef obavještajne službe sirijske armije Abdel 
Hakim Seraj izjavio je, da mu je kralj Saudijske Arabije ponu
dio 20 milijuna funti za ubistvo Nasera.

Prosvjetni radnici Šibenika odr
žali su prije nekoliko dana pred
izbomi sastanak, kojem je prisu
stvovao zastupnički kandidat za 
Sabor Hrvatske drug' Nikola Se- 
kulić-Bunko. Nakon diskusije, u 
kojoj se govorilo o razvitku škol
stva i kulture u Šibeniku kroz 
protekli period, o materijalnim 
problemima škola, ulozi prosvjet
nih radnika i Društva- učitelja, na
stavnika i profesora u današnjoj 
fazi, razvitka), zatim .o izvjesnim 
nedostacima- u radu prosvjetnih 
radnika i organa koji rukovode 
prosvjetnom politikom, o proble
mima odgoja- i ostalom, uzeo je 
riječ drug Nikola Sekulić. On je 
odap priznanje prosvjetnim rad
nicima, čiji napor i zalaganje su 
pridonijeli tome, da je ' danas u 
Hrvatskoj u školama obuhvaćeno 
95#/o obveznika. To je, prema nje
govim riječima, baza za daleko
sežnije ciljeve našeg razvitka. 
Dalje je istakao, kako su pro
svjetni radnici u prvim pozicija
ma društvenih radnika, oni mla
doj generaciji udaraju prvi pečat 
razvitka i odgoja, igraju veliku 
ulogu u stvaranju tipa škole druk
čije po polaznim pozicijama od 
one prijašnje. Drug Sekulić je go
vorio i o perspektivnom planu 
razvitka, koji obuhvaća i školstvo 
na području Š’benikR Prinrietio 
Je, kako se na nekim područjima 
možda nije davalo dovoljno sred
stava. što ima za posljedicu da za 
današnju široku industrijsku ba
zu nemamo dovoljno kadrova. Pro
širenjem Sistema školovanja) sve 
više će se eliminirati razlika iz-

PROSLAVA DANA 
RUDARA

U okviru proslave Dana- rudara 
pored vatrometa koji je upriličen 
u Drnišu i Siveriću, te  sudjelova
nja qlazbi KUD »Božidar Adžija« i 
RKUD »Rudar«, u Drnišu je odi
gran prijateljski nogometni su
sret između »Jedinstva« iz Biha
ća i -domaćeg »Doška«, koji je za
vršio neriješenim rezultatom 1:1.

M

među fizičkih i intelektualnih rad
nika. Govoreći o predstojećim iz
borima. drug Sekulić je istakao 
njihov specifični karakter u na
šoj zajednici. Zatim je govorio o 
razvitku nauke, koja je danas po
stala- snažan faktor na čisto po
litičkom planu međunarodnih od
nosa, o potrebi odgoja široke ba
ze stručnjaka j na kraju o dru
štvenoj odgovornosti prosvjetnih 
radnika.

I ZBORNI
PROGLAS
SAVEZNOG ODBORA SOCIJALISTIČKOG 

SAVEZA RADNOG NARODA 
JUGOSLAVIJE

Građani Jugoslavije!
Milijuni birača socijalističke Jugoslavije izlaze krajem mar

ta na izbore za Saveznu narodnu skupštinu i skupštine na
rodnih republika. Godine između prošlih i ovih izbora bile su 
ispunjene krupnim uspjesima i pobjedama, koje su narodi Ju
goslavije Izvoljevali u svojim naporima za izgradnju snažne pri- ' 
vrede. za razvoj socijalističke demokracije, za bolji i sretniji 
život svih radnih ljudi naše zemlje, za mir i miroljubivu su
radnju medu' narodima.

Svijesni velikih uspjeha postignutih u dosadašnjem razvit
ku, jedinstvenim izlaskom na izbore izrazit ćemo svaju sprem
nost i volju da smjelo nastavimo izgrađivati ljepši život i huma
nije, socijalističke odnose -među ljudima. Osvrt na ono, što smo 
postigli, ispunjava nas ponosom i snagom, a pogled u buduć
nost oduševljenjem -i elanom za nova pregnuća. Jednodušnim 
sudjelovanjem na izborima naši narodi još jednom će pokazati, 
da su vjerni velikim tekovinama Narodne revolucije, da znaju 
što hoće, da znaju ikuda idu I da su spremni i- dalje se boriti 
za procvat svoje socijalističke domovine.

Građani i građanke Jugoslavije!
Sve što se izgradilo u- našoj zemlji, sve što se gradi i što 

će se graditi — stvara se za dovijeka, .za ljude, za blagostanje 
i sreću trudbenika u gradiu i na selu, za slobodan i osiguran ži
vot građanima naše socijalističke domovine. Nova -industrija 
Jugoslavije, naše hidrocentrale, tvornice, željezničke pruge i 
mnogi drugi objekti — solidna su osnova, s koje ikrećemo u 
dalju bitku za pretvaranje naše domovine u zemlju moćne in
dustrije I napredne poljoprivrede- Društvenim planom za 1957. 
do 1961. godinu predviđaju se značajna ulaganja u razvijanje in
dustrije i unapređenje poljoprivrede. Znatna sredstva namije
njena su podizanju društvenog standarda, stambenoj izgradnji, 
prosvjetnoj, socijalnoj i zdravstvenoj šliužbi-

Sve to ne bi bilo ono što jeste, ne bi značilo, što danas zna
či za sve nas, da nisu izvršene duboke revoluciorname promjene 
u društvenim odnosima u našoj zemlji, da- nije izgrađen sistem 
društvenog samoupravljanja, koji pruža mogućnost svakom čo
vjeku, da neposredno sudjeluje u upravljanju u  svim oblastima 
društvenog života. U sistemu neposredne socijalističke demo
kracije, uporedo sa stalnim porastom privrednih snaga naše 
zemlje, raste i razvija se lik novog socijalističkog građanina, 
slobodnog i svjesnog graditelja socijalizma.

U našem dinamičnom razvitku, u kojem smo i pored raz
novrsnih teškoća postigli goleme uspjehe, javljaju se-i različite 
slabosti i negativne nesocijalističke pojave. Te slabosti su po
sljedica, prije svega, naslijeđene zaostalosti, ostataka birokrati
zma I zastarjelih uskih gledanja na razvitak društvenih odnosa 
i zapostavljanja interesa zajednice u cjelini. Uspješno savlada- 
nje svega, što usporava i koči naš brži razvitak zavisi o nama 
samima, o aktivnosti milijuna građana u političkom životu ze
mlje, -e-boljem i svestcanijem radu organa društvenog samo
upravljanja, o istrajnoj i dosljednoj borbi svijesnih socijalistič
kih snaga, a u prvom redu Saveza komunista. Socijalističkog 
saveza radnog naroda, Saveza sindikata i Narodne omladine. Go
lema sredstva namijenjena daljoj socijalističkoj- izgradnji mo
raju se trošiti još ekonomičnije i racionalnije, mora se žigosa- 
ti svaka pojava ma i na najmanjeg rasipanja društvene imovine.

U socijalističkoj demokraciji, kakva postoji u* našoj zemlji, 
sve veća ulooa čovjeka-arađanina u životu zajednice čvrsta je 
garancija stabilnog povećanja proizvodnje, podizanja životnog 
standarda i stalnog pobo'i'šavanja c.pćih ekonomskih i kulturnih 
uvjeta života svih naših trudbenika. Ostvarenje sretnijeg, boga
tijeg i kulturnijeg života radnih ljudi Jugoslavije nije samo da
leka perspektiva, to lje budućnost, koju danas jasno vidimo pred 
sobom, to postepeno postaje stvarnost.

Građani Jugoslavije!
Bratstvo i jedinstvo naših naroda jedna je od najvećih te- . 

kovina Narodne revolucije- U uvjetima pune nacionalne ravno
pravnosti svih naroda Jugoslavije ta historijska tekovina dalje

(Nastavak na 2. strani)

, ^  ^  -

veću produktivnost i 
bolju organizaciju rada

Radnički savjet Tvornice elektroda i ferolegura 
raspravljao o raspodjeli ukupnog prihoda

Novi propisi o raspodjeli ukup
nog prihoda .privrednih organizaci
ja postavljaju pred organe uprav
ljanja u poduzeću orgromne zadat
ke. Naime, novi propisi postavlja

ju pred naša poduzeća, zadatak e- 
konomičnosti i rentabilnosti po
slovanja u svrhu ostvarenja ličnih 
dohodaka i fondova poduzeća., ■

U cilju što boljeg upoznavanja,

u kakovom položaju novi propisi 
stavljaju poduzeće, kakovi su op
ći uslovi proizvodnje i privređiva
nja, s kakovim prihodima, ličnun 
dodacima i fondovima može podu- -' 
zeće da računa u ovoj godini, rad
nički savjet Tvornice elektroda i 
ferolegura održao je ovih dana sa- • 
stanak kojem &u prisustvovali I svi s 
rukovodioci iz pogona.

Iz izvještaja, u kojem je iznesen- - 
plan proizvodnje za 1958- g. ukupan 
prihod i njegova raspodjela, vi
djelo se da novi propisi stavljaju 
poduzeće pred izvjesne, da ih na
zovemo, probleme- Ovi problemi 
proizišli su iz toga, što iu ovoj go- ' 
dini dospijeva plaćanje anuiteta za 
novosagrađene, a nedovršene po
gone u iznosu od 156 milijuna di
nara- Plaćanjem ovih anuiteta, pre
ma propisima, a uz ostvarenje pla
niranog obima proizvodnje, došlo 
bi u pitanje ostvarenje ličnog do
hotka i fondova poduzeća.

Kako i na koji način platiti anu
itete, osigurati lični dohodak i 
fondove — bilo je centralno pita
nje ovog sastanka-

Radnički savjet je odlučio da se 
u  cilju ostvarenja ličnih dohoda-

(Nastavak na 2. strani)Tvornica elektroda i ferolegura
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I Z BORNI
PROGLAS

SAVEZNOG ODBORA SSRNJ
(Nastavak sa 1. strane)

se učvršćuje izgradnjom sistema društvenog samoupravljanja i 
ekonomskog razvijanja zaostalih područja, naporima da se sto brže 
likvidira podijeljenost Jugoslavije na razvijene i zaostale oblasti. 
Dužnost je  svih nas, da kao zjenicu oka čuvamo 1 dalje razvi
jamo bratstvo i jedinstvo naroda Jugoslavije- Neka Izbori za 
Saveznu narodnu skupštinu. i za skupštine narodnih republika 
snažno .potvrde politiku bratstva i jedinstva. Neka budu još je
dna manifestacija ravnopravnosti, koju uživaju svi jugoslaven
ski narodi i sve nacionalne manjine u našoj zemlji, neka budu 
manifestacija njihova čvrstog jedinstva u izgradnji nove, soci
jalističke zajednice naroda Jugoslavije. To će biti uvjerljiv od
govor svim neprijateljima, koji pokušavaju omesti naš socija
listički Razvitak.

Birači, građani i građanke!
Trajan i pravedan mir odgovara životnim potrčbama svih 

naroda i interesima nesmetanog razvitka socijalizma u svijetu, 
jer bi rat — naročito u uvjetima-nuklearnog naoružanja — zna
čio katastrofalno uništavanje ljudskog roda i suvremene civi
lizacije, Svojom upornom borbom za mir u syijetu, za ostvare
nje princioa aktivne miroljubive koegzistencije, za suradnju sa 
svim narodima [ državama — naša socijalistička domovina-. Fe
derativna Narodna Republika Jugoslavija, stekla je velik među
narodni ugled. Vanjska politika FNRJ bila je uvijek naljipuniji 
izraz plemenitih težnji naroda Jugoslavije da učvrste nezavi
snost svoje domovine, da u miru grade svoju bolju budućnost, 
da razviljaju svestranu ravnopravnu saradnju sa svim narodima 
u svijetu.

Mlad! birači, omladino Jugoslavije!
Naša zemlja se s pravom ponosi svojom omladinom i nje

nim djelima u Revoluciji i u poslijeratnoj Izgradnji, u  socijali
stičkoj Jugoslaviji raste generacija smjelih, slobodnih, požrt
vovnih mladića i djevojaka, koji u sve širim razmjerima prihva
ćaju značajne društvene odgovornosti u svim oblastima našeg 
života- Omladinci i omladinke Jugoslavije! Vaša mladost, za
stave oko kojih se okupljate, radost kojom preuzimate nove za
datke izgradnje elan kojim jdete ususret novim pobjedama — 
to je najljepši ukras {jugoslavenske današnjice. Na izborima 
n martu ove nodine slijte svoje kolone u milijunske redove va
ših starijih drugova — birača.

Građani i građanke socijalističke 
Jugoslavije! v
Svi na birališta, svi do jednoga — naprijed pod zastavom, 

oko koje se okupljaju milijuni članova Socijalističkog saveza 
radnog naroda na čelu sa Savezom komunista —'■ za procvat so
cijalističke Jugoslavije, za našu sretniju budućnost, za nezavi
snost naše domovine, za pobjedu socijalizma,- za mir-u svijetu!

SAVEZNI PDBOR SOCIJALISTIČKOG; SAVEZA 
RADNOG NARODA JUGOSLAVIJE

Za veću produktivnost i 
bolju organizaciju rada

(Nastavak sa 1. strane)
ka i fondova poduzeća; ostajući 
kod prodajnih cijena Iz 1957. god- 
poveća korištenje postojećih ka
paciteta I snize materijalni troško
vi za 3°/iu

Ova obaveza donesena je  na p- 
snovu široke diskusije i detaljne 
analize stanja u  pogonu. Svi disku
tanti. bilo to članovi radničkog sa
vjeta ili rukovodioci iz pogona isti
cali su, da (postoje mogućnosti ve
ćeg iskorištenja kapaciteta i sni
ženja troškova proizvodnje uz sve
strano zalaganje radnog kolekti
va. No organizacijom rada na sa
dašnjem nivou, koda ne odgovara 
savremenom načinu proizvodnje, 
ne će se moći osigurat) maksimal
no korištenje postojećih mogućno
sti. Zato bi trebalo u nal'rkor'je 
vrijeme — zaključio je jedan di
skutant — uvesti u  ovom poduze
ću naučnu organizaciju rada' na 
osnovu ekonomskih jedinica, {jer 
ona odgovara savremenom načinu 
(proizvodnje, kctrun bi se bez sum- 
nja iskoristile sve rezerve u podu
zeću.

Istaknuto je također, da iz loše 
organizacilje rada najviše proizlazi 
disciplinskih prekršaia, tako da 
dlsoiplina u posljednja vrijeme ni
je na odao varajućoi visfni. Dobrom 
organizacijom radnik bi više su
djelovao u procesu rada, a manje 
bi Imao vremena da napušta svoje 
radno mjesto, otkazuje poslušnost 
i slično. p

U vezi* sa povećanjem produk
tivnosti rada konstatirano je, da 
sistem stimuliranja nije dovoljno 
razrađen. Pravilnik o premijama i 
alko lie donesen pri koncu proš'e 
godine, nije dao neke mogućnosti

Surađujte 
u svom listu!

Diskusija o aktuelnim privrednim prablepiimn u Kniriu P R O ^ I / A V A

Razmatran je rad organa Šibenik 

radničkog upravljanja
Na sastanku predstavnika priv- dostatke iz rada radničkih savjeta, pravnog odbora poduzeća zaodr-

- Žene Šibenika svečano su pro
slavile p. j marta — međunarodni 
dan žervg. Proslava je bila obilje
žena šyečanpm predstavom u Na
rodnom (rafajjštu, koju je organi-

..................... ... t  zjralo društvo »Sa-vremerid žena«.
rednih organizacija, koji je nedav- Sjednice nisu brižljiyp soremljene. žavanje pruge, jao je na svom po- Dramskj ansambl šibenskog kaza
no održan u Kninu, bih, su prisut
ni predsjednici radničkih savjeta i 
upravnih odbora, direktori {podu
zeća i članovi sindikalnih aktiva- 
Ovom skupu također su prisustvo
vali zastupnički {kandidati Čedo Po- 
lak i Mijo Lemo, zatim predsjednik

0 čemu će se rasprgvjlati nije dručju ima 7 nadzomičkih srezo- lista; izveo je po pryi put na scenu
razrađeno, tako da članovi savjeta va, govoreći o potrebi obavješta- Štandekerove »Ljetne oluje«. Tom
ne mogu saznati mišljenja i prijed- vanja svih članova kolektiva, ka- prigodom • podijeljene su nagrade
loge ostalih ljudi u kolektivu, a ko na terenu ima pojava, da se učenicima za šest najboljih pi-
niti se oni sami mogu upuštati u zapisnici o radu organa upravlja- smenih sastava. Na sam dan pro-
diskusije, tako da iu rješavanju nja ne čitaju. slave predstavnice Saveza ženskih
pojedinih pitanja učestvuje uži Dušan Popović iiz kolektiva po- društava položile su vijence na 

Kotarskog sindikalnog vijeća Ivo krug, obično isti ljudi, koji vode ljoprivrednog dobra »Glavica« iz- grobove poginulih žena u NOB-i. 
Ninić, potpredsjednik NO opčine glavnu riječ, a to su obično direk- nio je kako njihov organ uprav- u  . . Droslave 8 marta ela_ 
Mate Jukić i sekretar Općinskog tor sef računovodstva ili još koje ljenja ispituje mogućnost proši- , dramske sekciie na I osmo- 
komiteta SK Knin Pero Tanjga. verzirano boa renja privredne djelatnosti, osva- god išn j^ško li izveli su dramski

Sastanak je 'imao radni karakter Simo Bojanić, predstavnik rud— janje novih 40 ha zemljišta što o - komad »Majka«, koji je napisao
sa svrhom da se proanalizira rad nika sadre i vapnena, također je mogućava zaposlenja novih 30 rad- jedan učepik VIII. b razreda te 
organa radničkog upravljanja i konstatirao, da naš razvoj ide nika. Dok se na ovom dobru^ vodi škole, istog dana u uspjeloj režj- 
pokrenu snage koje bi bile nosio- mnogo brže, nego što se razvijaju računa o štednji, čuvajući čak i ji prof. R. Koštica izvedena je ko
ci unapređenja proizvodnje i veće ljudi, tako da stvari odmiču ispred svako 'zrne?, dotle druga poduzeća medija J.S. Popovića- »Laža i pa- 
produktivnosti rada, kako bi oni nas. Obrazovanje radnika je prvo- olako dijele viškove iz fonda plaća, ralaža«, koju su interpretirali čls- 
postnli operativna tijela koda bi sa razredni problem, jer planovi koji kupuju iuksusne automobile, zatva- novi spomenute sekcije. (Ivana 
više širine i udubljivanja u proble- se'budu donosili traže spremne Iju- raju se 'u  užd icfcvire svog poduze- Nakjć)
matiku poduzeća nosila i sadašnju de, koji će ih moći izvršavati- Kad ča, umjesto da sa više širine sa- y  čast Dana žena učenici II o- 
proizvodnju i kako bi se osposob- se pravilno postave stvari i kad se gledavaju potrebe zajednice. 1
ljavali za dalje kretanje u pravcu ljudima pruži što se može I što je Uzimajući učešča u diskusiji Pe- 
mogućnosti poduzeća i komune, potrebno, ondaiorg. upravljanja, tre- ro Tanjga, sekretar Općinskog ko- 
pronalazeći prvenstveno vlastite ba da postanu škola kadrova, a na;tO- mlteta SK Knin, pored stalog, |)e
izvore sredstava, vodili brigu o me se još od 1950. godine, otkad kazaig d a  radnički savjeti boku u ___  __ _ _
štednji materijala, otklanjali po- je uvedeno radničko upravljanje, od stručnjačkog sastava. U njima grokaz. Svi učenici nižih razreda 
jave rasipanja sredstava i konac- moglo daleko više učiniti. ima lica koja obavljaju starješin- uputili su svojim majkama dopi-
no, da se na temelju svojih stvar- Dobro je na ovom savjetovanja sfce dužnosti Možda je  i to jedan snjce s vlastitim crtežima i 5e- 
nih planova uključe u okvire per- primijetio Nikola Ninčević, član bd razloga što se neposrednije ne stitkama. 
spefctivnog plana razvoja privrede, kolektiva željezničke stanice Knin, razvija kritika odozdo- .
U tom smislu vrijedno je istaći iz- kad je  rekao: Neki kažu, da lje te - Na kralju diskusije o privrednim t \ / 7 l t 7  
laganje Branka Đurica, predsjed- gko raditi s ljudima, a' teško je problemima i o radu organa uprav
nika radničkog savjeta tvom;cevi- bilo i s nama pa ipak mi smo se ljama govorili su Ivo Ninić, pred- u  Kninu je svečano proslavljen 
jaka koji je iznio I uspjehe i slabo- tnlditl „ d j j f  j u6jh  da da_ sjednik Kotarskog sindikalnog vi- g. niarta m  Dan žena. Na prired-

smogodišnje škole izveli su u sve
čanoj dvorani Gimnazije program 
uz sudjelovanje školskog zbora, 
folklorne grupe i recitatora, a naj
mlađi učenici izveli su i jedan i-

sti u radu nekih radničkih savjeta!.
Predsjednik upravnog odbora ir 

stog kolektiva Slobodan Teletnta 
govorio je o metodi rada ovog or
gana, a zatim o nekim pitanjima 
i pojavama kojje ometaju uspješno 
provođenje zadataka, o ljudima 
koji ne pokazuju zanimanje kad je 
riječ o složenim problemima na 
polju proizvodnje. Pojavljivala ' se 
tendencija bolovanja do tri dana u 
vrijeme sezonskih poljskih radtoi- 
va- Takvi izostanci nepovoljno su 
se odražavan u. izvršenju. proizvod
nih planova. Osnivanjem tvorničke 
ambulantp koda je yeć /otpočela 
radom vjeruje se, da će ta neo
pravdana bolovanja biti svedena 
na minimum- S obzirom da je u

nas dobro poznajemo problematiku 
poduzeća.

Drug Kotareš, predsjednik u-

jeća i poslanički kandidati u vi- bi, koja je održana> u Domu JNA 
jećima: oroizv-ađeloa. Lepro M: ’O zapaženo je prisustvo majki pa-
f Polak Čedo koji su od prisutnih 
bll? toplo pozdravljeni.

Povodom otvaranja ustanove za 
rehabilitaciju invalida u Šibeniku

Korak naprijed

lih boraca. Referat o značenju 
proslave pročitala je Ljubica Šo- 
laja, predsjednik društva »Na
predna žena«. Nakon toga sa (čla
novi OKUD »Pero Milanović« iz
veli Gogoljevu »Ženjdbu«, koju je 
režirao prof. Zlatko Jakšić. Izva- 
đači, učenici-ce kninske gimnazi
je K-arči Karoiji, Marica Burnać, 
Ug.lješa Colovi ć, Marija Popić, Đo- 
ko Vještica, Damir Ikica i drugi, 
uspješno su odigrali svoje uloge, 
tako da su na kraju bili nagra
đeni zasluženim pljeskom.

Rješavanju problema- osposo- stojd poseban resor koji prati o- _ t m 
bljavanja Invalida prilazilo se sa sposoblljavnje invalida u čitavom / i /C S A Z O  
raznih strana i na razne načine, svijetu. *

.. , , ,. Pažnja tome stala se poklanjati U našoj zemlji, prema podacima q rn-Ti na svečan način Dro—
ć C nSK to"bi MrtiiskaUo ra a n i2  M  M h  svjetekog rata. im* oko 500 hiljada takvih lica siavljen je Dan žena na cije'om c on j K, to di partijsaa organiza pomanjkanje ljudi po. tvornicama Sistematskom - rješenju problema nodručiu ooćine Tiiesrio. U centru
čija trebala usmjeriti odgojni rad j ustanovama veoma je ugrožava- invalida pristupilo se 1951. godine, općine upriličena' je priredba sa
u tom pravpu. |o proizvodnju u  pozadini. Zbog kada su se naše vlasti obratile kulturno - umjetničkim progra-

Drug Mate Jukić rekao je da s toga pristupite se upošljavanju OUN za pomoć. Malo zatim stvo- mom na kojoj su nastupile žene.
obzirom na perspektivni plan važni invalida — lica s umanjenom rad- ren je Komitet za rehabilitaciju p0slije izvođenja programa prire-
zadacf stoje pred tim radnim ko- nom sposobnosti. Taj pokus je invalida ba ciljem da uspostiavi denai je žapaiva. (JF)

dokazao da ono što se dotad sma- centre i prihvatne stanice. Daleko
tralo nemogućim, postalo je od- bi nas odvelo da- nabrajamo što
jednom moguće, i efikasno. Mnogi se od tada učinilo na tom polju,
invalidi postavljeni na -mjestima, ali vrhunac svega je, u? razne u-
koja šu odgovarala, njihovim mb- stanove, svakako postojanje Ćen-
nućnostima, pokazala su upravo tra fca Rehabilitaciju ’nvaiidai u
zadivljujuće rezultate. Sama ta či- Beogradu. godine, u Vodicama je o-
njenica demantirala je sva ranija želja, dal se i u našem gradu tvorena pošta. Ova značajna usta- 
tvrćenja j mišljenja, o spogojmo- otvori rehabilitaciona radna za- novai od tada, pa sve do .najno-

lektiviina. Privredne organizacije 
trebaju u što kraćem roku pripre
miti svoje perspektivne planove. 
Pri njihovoj izradi i donošenju po
trebno je angažiranje čitavog ko
lektiva- Njima treba obuhvatiti 
otklanjanje uskih grla, predvidjeti 
eventualnu rekonstrukciju ili mo
dernizaciju uređaja i opreme, y

I z  V o d i c a
POVODOM' JEDNE GODIŠNJICE

stimulacije. Za uvođenje normi 
postoji još uvijek izvjestan otpor 
koji je osnovan na tome, da se iste 
ne rpogu realno postaviti a nj ho- 
vo praćenje da će biti otežano. 
Takva shyaćan|ja škode provođenju 
čitavog sistema I stvaraju proble
me u stimulaciji za veću produk
tivnost rada.

Gledajući u cjelini, sve ove po
četne teškoće ne mogu opravdati 
da se ne prihvati u principu dobar 
način nagrađivanja, pa je zato od
lučeno da se premije i norme ur  
vedu na svim radnim mjestima, 
gdje ije to  opravdano i gdje Ima 
Osnova na temelju kojeg se može 
dobiti norma ili premija.

Mnogo se raspravljalo o tome, 
kako treba u buduće voditi više 
računa o ekonomici proizvodnje, 
pa se u (opi pravcu predlagalo da 
se održavaju, stalna stručna’savje
tovanja, na kojima bi se rasprav
ljalo o raznim tehničkim i ekonom
skim problemima.

Da bi se mogla uočiti ekonomič
nost rada ppjedinog pogona njena 
tendencija i nivo, potrebno lje po
znavati troškove u proizvodnji, pa 
je odlučeno da se svakog mjeseca 
vrše analize troškova, koje bi se 
dostavljale rukovodiocima u  po
duzeću, a zatim bi na posebnom 
sastanku bile razmotrene.

Bili su razmatrani i mnogi drugi 
problemi koji se već godinama 
rješavaju, kao problemi stručnog 
kadra, stambeni, prijevoz radnika, 
investicije itđ-, sve u cilju .poveća
nja obima proizvodnje, povećanja 
dohotka poduzeća I sniženja ma
terijalnih troškova.

Malo se na kojem sastanku rad
ničkog savjeta raspravljalo ovoli
ko 1 na ovakav način o problemi
ma proizvodnje, produktivnost) 
rada, o ukupnom prihodu kao na 
ovom

Na kraju sastanka doneseni su 
zak’j'iučci -u ci'jju povećanja pro
duktivnosti rada i boljeg poslova
nja poduzeća. Z. T.

trgovini zahvaliti pitanje boljeg stir^  sa smanjenom radnom druga pri Antituberkuloznom dl- vijih dana nije mnogo napeeđor 
a.ortimana robe i snabdijevanja sposobnosti. spanzeru ne bi smjela ostati sa— vala — nije išla ukorak s ostalim
tršišta, rješavati postepeno pro
blem skladišnog prostora, a rad 
vele trgovačkih poduzeća, usmje
riti na osvajanje tržišta van gra
nica komune. U svim tim pred
viđanjima osnovno je orijentirati 
se ha vlastita sredstvai, pa tefe 
onda tražiti intervenciju društvenih 
fondova. Naročito je važno preki
nuti praksom rasipanja sredstava 
za nabavke koje nisu tako neop-

Usprkos tim tnjerama život !•**> želja nekolicine ljudi, već bri- razvojem mjesta- Stoga jepodu-i
val’ida se nakon rata znatno po- ga i napor dništven:h organizaci- zeće PTT Split odlučilo u Vodica-
goršao. Nije Im se posvećivala ja, poduzeća i ustanova ma urediti nove prostorije Za po
gotovo nikakva pažnja. Nišu biii Dakle, riječ je  o otvaranju jed- štu. Isto poduzeće je investiralq 
fijejeki slučajevi prosjačenja većeg radne zadruge u kojoj’ bi lica l,5QQ,0Q.Q dinara, a savršpe rado-; 
broja invalida. sa umanjenoig. radnopi sposobno- vp, koji se privode kraju iiivesti-';

Takav stav nije se mojgao dugo radija skraćejip (radno vrijeme, ra sa 300.()QQ dinara, 
održati, pa se postepeno u  mno- To je od posebne važnosti za lj- Nova, pošta . imht će telegraf-
gim zemljama uvode nove metode ea kojai boluju od tuberkuloze kap koji uslijed skučenog prostora
u liječenju invalida. Napredne mi- i za šve cjrugp invalida, Tdj rad dosad nije imiala. 
sli sve više krče put ka. humanom gvelike bi utjecao na pjihoVo psir . Telefon jp d VodicaiM uveden 

■ tretiranju prpblema invalida i mo- Ijološko stanje, psim (oga pd- ’23. IX.i 1930. dodine. Sada iinamq
hodne, a pogotovo kad ista podu- gućnostima njihova vraćanja u holjšale bi se i njihovo materijal- 18 ukopčanih telefonskih aparata, 
zeca odmah zatim traže investici- život. Napredak medicine uvelike ne prilike,, jer će Zadruga dodije- uskoro će biti postavljeno još 6; 
one kredite u visini iznosa koje ja pomogao ta nastojanja. No prat- ljivati Svojim članovima i nagrade u skoroj budućnosti broj će se po
su olako potrošili. Osobito treba vi preokret nastaje u toku II. Za uloženi trud. Težim invalidi- većati I hS 30. Sve te  nameće po- 
suzbijati tendenciju povećanja ci- svjištskog rata, kajda je stvoren nw dat će se tnpaućnost da tfebu automatska centrale, koja 
(jena, nadi stvaranje kalkulativnih velik broj’ (ustanova koje su is- vjestan posadi obavljaju !?o4 5yt?- R'tj uvedena, ali i
rezerva- Naiprotiv, stvari treba do- ključjvo radile na osposobljavanju Sh kuća. U pUuu zadruge predvir t v . •. ..
bro Ispitati i ući u analizu kalku- invalida^ Tai služba koju naziva- đa se Zasad izrada kosara, 4ječ- Sadašnja' felafonska centrala! 1- 
lativnljih trojkom. m° rehabilitacijom podijeljena je i*h ia^čeka. ukrasnih predmeta ,™~. 3® • *® brojevai, što ne aado-

Dragutin faivIIŠa, šef željezničke u dvije faze: medicinska rehabili- j? P-4§tiŠ.nih m m  Pletenja !£ i |g &  J B S E L 'f f1**
stanice Krtto, gpvorip je na temu taci ja imai za pllj liječenje bole- 
»nrnogo toga izgradili, ab ni- snika I vraćanja njegovih fizičkih ®
smo Izgraditi čovjeka, i zato je . - . . , , . .. tlo perspektive pye zadruge su■ - -- funkcija j profesionalna rehabili- još i veće. Ona može' prerasti u

tafcija sa zadatkom da osposobi Centar jedne- r^gršh'ate profesL H g S T v ^ ć e g
invalide ?a rad. Kolika se važnost ^  još jednog činovnika kaonrMari« «i*,»w kotar«.. Svoju djelatnost-, maze w  “

neophodno raditi na općem i stru-, 
čnom obrazovanju ljudi, a poseb
no onih koji rade u organima rad
ničkog upravljanja,

Branko Đurica iznio je neke ne-

Štv-nje, uvezivanje knjiga i tome centralu sa 35 dp, 50 brojeva.
Ovo nameće potrebu povećanja 
službeničkog osoblja, tako da će 

novai - pošta, imati dva stalna či
novnika i 2 raznosača, pošte; u

pridaje službi rehabilitacije govo
ri činjenica da u okviru OUN po-

. . .  ■ -

proš'riti i nai bolesnike Opće bol
nice u Vidu radne teraoije, što će 
joj i biti u planu. Osim toga, za
druga će širiti - propagandu za 
službu rehabili(acije putem pre- 
davania. ■ fi.'mova 
svoj'h radova.

ZA LIJEPO I KORISNO
U proljetnim- pijesec'rria doći će 

i javnih, ikložbj do ostvarenja, plana o moderniza
ciji glavne ceste - ulice1 kroz' Vo-

Svi građani treba da dadu po- koja će kao i Poljana biti
dršku ostvarenju ove zamisli, ; a asfaltirana^ u dužini od oko 1000 
posebno poduzeća i ustanove, te metara. Širina ove ceste bit će 
političke j društvene organizacije. 8-8 metara puta zai vccrila, a s o- 
jer su one direktno vezane uz bje strane bit će saqrađeni tro- 
probieme koje tište čitavu zajed- toari zi nješake. Ovim će biti ri- 
njcu. iešen problem praš:ne u )i°tnrm

Velika zasluga na ostvarenju o- 
voq zadatka pripada nadležnim 
faktorima u NO-u općine Šibefaik, 
zatim. Vfnku PetrinJ. direktoru 
Kotarskog zavoda za socijalno o- 
siauranje i dru. Emilu Ofneru,

suh’m danima, a blata u kišnim 
dan’ma.

Putn: fond NO općine, poljo- 
privrednai zadruga i mještani sa 
svoi:m d">brovolinim radom uče- 
stvovat će u ostvarenju ovog pla-

Vcdice

keii su pokazali nesebično ražu- na- s * a Republički organi
mijevanje, kao i N:k:ci Poliću, la- za saobraćaj sa 40®/o) 
boPsntu Antituberkuloznog idi- Na ovom radu bit će utrošeno 
spanzera, koji se prvi zauzeo za oko 5,000.000 dinara., računajući 
ostvarenje ovog velikog i huma-, 
nog zadatka.

ne

T.N. Bućo

vrijednost dobrovoljne. rad
osne m’ešt»ne. koji za ree- 

!i'"‘*oiiii ovog plana imaju ouno 
razumijevanje. E.A.
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n o v o s t i  i  z  n a š i h  o p ć i n a

a c n in s r ia  f t r o a l f t a GODIŠNJA SKUPŠTINA DRUŠTVA 
»NAŠA DJECA« U KNINU

PriznanjeO r g a n iz a c ija  SSRM aktivistima
OPĆINSKA KONFERENCIJA SSRN U KNINU

V I J E S T I  I Z  D R N I Š A
Savjetovanje o cijenama

na tržištu
inicijator mnogih akcija

/ Pred brojnim delegatima o- 
osnovnih organizacija i u prisu-

-  stvu Nikice Labure, tajn ika Ko
tarskog odbora SSRN, Bože Ra-

. dića, zastupničkog kandidata Re- 

. publičkog vijeća Sabora i Pere 

. Tanjga, sekretara Općinskog ko- 
mitetai SK, održana je godišnja 
konferencija SSRN kninske opći
ne.

U izvještaju,. koji je podnio 
Mirko Sinobad, predsjednik op
ćinskog odbora SSRN, konstati
rano je da je  Socijailistički savez 
u proteklom periodu bio inicija
to r i nosilac mnogih akcija politi
čkog, privrednog, komunalnog i 

• kultbm o -  prosvjetnog [karakte
ra. Uz ovakav rad  usmjeravala se 
Dažnja organizacija SSRN na ja- 

. čanju i razvijanju organa dru-
- štvjeoog upravljanja i ostalih o- 

blikai socijalističke demokracije,
-  za uključivanje što  većeg broja 

građana1 u rješavanju* najvažnijih 
pitanja od općeg interesa, počev
ši od rada m jesnih i školskih od
bora, zborova birača.. do najviših 
predstavničkih organa u okvirima 
komune.

U ovom predizbomom razdoblju 
članstvo i organizacije SSRN ove 
općine uzele su velikog učešća. 
Tako je preko SSRN, sindikata 
Narodne omladine, Saveza boraca 
i organizacije žena na dosada
šnjim  skupovima sudjelovalo ili 
bilo obuhvaćeno, oko 30 hiljada 
građana.

Više diskutanata* kritički se o- 
svmulo na neke probleme i sla
bosti koje se pojavljuju na selu. 
Najčešće, je riječ o  nesnalažljivo
sti zadruga, koje se isuviše zao
kupljaju tbgoVačkom djelatnosti, 
ne vodeći računa o potrebama za
drugara i boljoj otkupnoj politi
ci. U vezi s tim  pojedini zadru
gari uzgojili su veće količine ku
pusa, ali zadruge ga ne otkuplju
ju  i roba propada. U sezoni o tku
pa kupina najbliža zadružna fili
jala odbija ponuđenu robu i se
ljaci su prinuđeni ići drugoj, uda
ljenijoj otkupnoj stanici. Slična 
je  situacija i s umjetnim gnoji
vom i t.d.

Jedan od diskutanata govorio 
je  o sastavu delegata, pa je  u 
vefei pomlađivanja organizacije 
primjetio, da na ovoj konferenci
ji prisustvuje vrlo. mali broj žena 
i omladine.

Poslije izlaganja Bože Radića, 
Pere Tanjga i Nikice Labure iza
bran je novi odbor SSRN općine 
Knin u koji je  ušlo 45 članova.

KNJIŽEVNO VEČE U KNINU
U čast jskuoštinskih izbora, u 

organizaciji Nhrodnog sveučilišta 
u Kninu, članovi Društva književ
nika Hrvatske Marin Franičević, 
Voj:n  .Telić Ranko Marinković, 
Vlade -Popović i Augustin Stipče- 
v;ć, lodržat če 13. o. mj. književ
no veće, za koje vlada* veliko za
nimanje.

AKTIVNOST OMLADINE U GOLU
BICU

Posljednjih godina omladina se
la* Golubića kod Knina pokazuje 
priličnu akitvnost koja je  usm je
rena na osnivanje raznih sekcija. 
U zadnje vrijeme oni posjećuju 
susjedna selh. U \njihovom radu 
vebku pomoć ;m pružaju organi
zacije SK i prosvjetni radnici.

NR

GOSTOVANJE ANSAMBtA »LAĐO«
Na poziv Doma JNA u Kninu 

nedavno su gostovali članovi an
sambla naiiodnih igara »Lađo«, ko
ji su pred brojnim gledaocima iz
veli tiiz  narodnih kola-- i » plesova. 
Bila je to  kvalitetna priredba ko
ja  će građanimai dugo ostati u 
sjećanju.

UMALO STRADAO ŽIVOTOM
Đuro Nonković Ilijjn, radnik, iz 

Žaorovića pao je ovih dana pod 
pružna kolica nai teretnoj stanici 
u Kninu kojai su ga. vukla nekoli
ko metara. Zadobio je nekoliko 
težih ozljeda, pa je upućen u 
kninsku bolnicu adje mu je uka
zana pomoć. (NR)

Društvo »Naša djeca« u Kninu 
posljednjih godina razvilo se u 
organizaciju koja. je o pitanjima 
odgoja djece i brige za njeno 
sretno i zadovoljno djetinjstvo 
poduzimalo niz veoma- uspješnih 
akcija. Po rezultatim a koji su po
stignut^, nije neskromno ako se 
kaže, da se ovo društvo smatra 
jednim od boljih na području Re
publike. Zahvaljujući upornom ra
du djeca su dobila- nova igrališta 
i zabavišta. Osnovano je kazalište 
lutaka čijih je 50 predstava gle
dalo oko 161000 posjetilaca1. Ra
dilo se na učvršćenju i aktivizir 
ranju pionirske organizacije., a 
dosta brige posvetilo se rodite
ljima za kojih su organizirana 
cesta predavanja. Nadalje se po
kretalo osnivanje društava .u o- 
bližnjim selima, i t.d.

Koliko se cijeni rad ovog dru
štva najbolje se to  moglo vidjeti 
na godišnjoj skupštini. Općinska 
vijećnica bila je  prepuna članova 
i prijatelja društva. Narodni od
bor, Općinski odbor SSRN, pri
vredne organizacije i druge usta
nove, uviđajući knačaj korisnog 
djelovanja kninskog društva »Na
ša djeca« pružali su m aterijalnu 
pomoći a osnovne organizacije 
SSRN organizirale su dobrovoljne 
radne akcije na podizanju obje
kata«.

Nakon diskusije o radu društva 
odaojmm Droblfemimav suradnji 
roditelja i škole na skupštini je 
aovorio tain ik  Glavnog odbora 
društava »Naša djeca« Mladen Ko- 
ritnik kojii je odao priznanje ak-. 
tivist'ma društva u radu na. n a 
pretku i razvoju organizacije, a 
z^tim je iznio neka osnovna pita
nja mlade generacije i odnosa-sta
rijih prema* nioj.

Na kraju skupštine su podije
ljene fahvai'nice sindikalnim po
družnicama o^duzeć^ i aktivisti
ma društva »Naša djeca« koji su 
svf'rm  nadom p^moali da je ono 
s uspiehom izvršilo mnogo kori
snih zadataka.

Nedavno je  u prostorijama Op
ćinskog sindikalnog vijeća u Dr
nišu održan plenum tog Vijeća, ko
jem s u ' prisustvovali predstavnioi 
narodne vlasti, predsjednici radni
čkih savjeta i direktori poduzeća. 
Sastanku je  prisustvovao i sekretar 
Kotarskog komiteta SK Ivo Družić. 
> Na plenumu je razmotreno pi
tanje porasta cijena nekim artikli
ma kao vinu, jajima, mesu, povr
ću itd. Konstatirano jie da je  do 
porasta cijena došlo uslijed pojave

NEAKTIVNOST OMLADINE
i u  m iočicu

U selu Miočiću izgleda* kao da ne 
postoji omladinska organizacija. 
To u  mnogome potvrđuje neaktiv
nost članova te  organizacije- Osje
ća se potpuija odsutnost rukovod
stva, članarina se gotovo i ne u- 
plajćuje, a omladinci ne posjeduju 
knjižice. I ria drugim sektorima 
slična je  situacija. Tako, n a  pri
m jer, kada je  prije  nekoliko dana 
započela izgradnja seoskih pu- 
teva, na tim  radovima moglo se 
zapaziti samo odrasle ljude. S 
druge pak strane pojedine omladin
ce može se  vidjeti po gostionicama 
kako kartaju- Za takvo stanje ma
lo brige poklanjaju ostale društve
ne organizacije, koje bi trebalo i- 
tekako pomoći da bi stanje u tom 
pogledu krenulo na bolje. (VM)

kupaca sa drugih područja. Da bi 
se spriječilo te  nakupce, potrebno 
je da veliku ulogu odigraju poljo
privredne zadruge, a na ovom po
dručju posebno »Gradina« koja bi 
otkupljivanjem proizvoda sprije
čila tu  pojavu. Tome bi također 
mnogo pridonjola i veća kontrola 
od strane tržne inspekcije-

U diskusiji su, pored ostalih, u- 
čestvovali predstavnici rudnika ug
ljena Siverič ii boksitnih rudnika 
Drniš, koji su istakli da je  u zad
nje vrijeme došlo do poskupljenja 
jamske građe. Povećanje cijena 
jamskoj gradi kao i sitnom uglje
nom nepovoljno se odražava na o- 
vaj kolektiv budući da raspolaže 
sa gotovo 60% sitnog ugljena ko
jim je naše tržište prilično zasi
ćeno. Ovaj kolektiv je  inače protiv 
povišenja cijena i da bi se to  iz
bjeglo zaključeno je, da se rješe
nje nađe u traženju rezervi.

Drug Ivo Družić je  govorio o jpp- 
većanju liične i društvene potroš
nje, o privrednim mogućnostima 
naše zemlje, perspektivnom planu, 
kao i o našim naporima da se sa
čuva mir u svijetu- Govoreći o na- 
š)oj trgovini on je  rekao, da se o- 
nia treba razvijati uporedo sa raz
vitkom tehnike pa je  u tom smislu 
preporučuje izgradjiu skladišta, 
hladnjača i tome slično. (M)

ZAPUŠTENO GROBLJE
Nedaleko sela Miočiča nalazi se 

groblje koje je  u veoma zapušte
nom stanju, Budući da su njegove 
ograde gotova porušene, to je  sto
ci omogućen nesmetan ulaz tako, 
da ona nanosi priličnu štetu. Za o- 
državanje groblja i njegovo dalj- 
uređenje trebalo bi da se netko 
pobrine. (VM)

ZABAVIŠTE »GLOBUS«
U Kninu je nekoliko, dana bo

ravilo zabavište »Globus«, koje 
je  posjetilo velik broj građana, a 
naročito djece za koju. su škole 
organizirale kolektivne posjete.

OPASNOST OD NEOGRAĐENOG 
MOSTA

Nakon oslobođenja stanovnici 
Donjeg Žagrovića podigli su vla
stitim  snagama most na Radljev- 
cu. U početku se vodila- briga o- 
ko njegovog održavanja, međutim, 
posljednjih godina most je  ostao 
bez ograde uslijed čega je zapri
je tila  .opasnost za prolaznike. Bi
lo bi potrebno ne čekati da dođe 
do nesreće i popraviti ga čim je 
moguće prije. (NR)

Skradin

Uskoro novi  vodovod

Primošlen
PRIPREME ZA OPĆINSKU SMOTRU

Na sastanku odbora za prošla- rukometu, odbojci i stolnom te -  
vu Dana mladosti zaključeno je, nisu. U sklopu te  proslave bit će 
da se općinska smotra održi u P ri- otvorena izložba amaterskih i sli— 
moštenu. 4. svibnja o. g. Na smo- ,xrx/r.
tri će nastupiti nekoliko dramskih barskih radova. (VM)
grupai zatim  tamburaški i J? je- -------------
vački zborovi, folklorne družine i
limena glazbai Od sportskih na- AKCIJA PROTIV BOROVOG 
t  jeban ja predviđeni su susreti u PRELCA

Proteklo je punih 50 godina 
otkako je  Skradin dobio vodu. 
Nedaileko m jesta nailazi se lizvor 
Vbbicai Postojeći vodovod nalaizi 
se u vrlo lošem stanju. Qlavni re 
zervoar punio se dosad iz više iz
vora, ali budući da se zemljište s 
vremenom deformiralo stvorene 
su jaruge koje su ispresjecale 
dovodne kanale. Stoga za vrijeme 
ljetnih mjeseci Skradin oskudi
jeva pitkom vodom. Taj problem 
često se raspravljao na sastanci
ma NO-a općine i društvenih or
ganizacija, pa su poduzete mjere

da se u dogledno vrijeme izgradi 
novi vodovod za koji bi se voda 
koristila iz izvora koji je udaljen 
od Skradina nekih 800 metara, 
Radove će izvoditi komunaino po
duzeće u  Skradinu. (FIS)

SLABA POŠTANSKA VEZA SA 
SELIMA JUŽNOG PRIMOŠTENA
Sva sela Južnog Primoštena i- 

maju slabu poštansku vezu, je r  su 
udaljena oko 10 km od najbliže 
poštanske sekcije, tj .  od Primo
štena. Službenik te  pošte tri puta 
tjedno dolazi u  sela kojima do
stavlja poštu. Da bi stanovnici i- 
mali svakodnevnu poštansku vezu, 
mogao bi se iskoristiti autobus 
koji svakog dana saobraća na re 
laciji Šibenik - Split. Za to  je do
voljno postaviti jedan sandučić i 
jednog službenika koji bi autobu
som slao poštu u Šibenik. Na ta j 
način stanovnici Južnog Primošte
na dobili bi svakodnevnu poštan
sku vezu, a pješačenje službeni
ka iz Prim oštena bi izostalo

(AH)

GOSTOVANJE KUD »ANTE 
MAKELJA«

Primoštensko KUD • »Ante Ma- 
kelja« na gostovanju u  Južnom 
Primoštenu izvelo* je Petro- 
vićevu dramu »Čvor«. Zabilje
žen je dobar posjet. Društvo će s 
istim komadom gostovati. i u  Ro- 
gpznici. (VM)

U predjelu Jelinjaka, na primo- 
štenskoj općini, provedena je 
prošlog tjedna akcija protiv bo
rovog prelca u kojoj je dobrovolj
no sudjelovalio 48 članova lovač
kog društva iz Primoštena. Ovom 
akcijom zaštićena je  borova šu
ma, kojoj je prijetila velika opa
snost. Akcija lovačkog društva 
vrijedna je  svake pohvale, a njen 
primjer mogao bi poslužiti osta
lim društvima i organizacijama na 
kotaru. (AH)

Stankovci
PRIPREME ZA ELEKTRIFIKACI

JU VELIMA

Mještani VeFima u općini Stan
kovci su mnogo učinili da bi e- 
lektrificirali svoje selo. Gotovo 
sva domaćinstva dala su veliki u - 
dio bilo u novčanim prilozima - bi
lo u dobrovoljnoj radnoj snazi. 
Dosad je  sakupljeno oko 650 hi
ljada dinara; Iskopah je veći broj 
jam a za stupove. Radove na in
staliranju izvršit će zadarsko po
duzeće »Elektra«. (EF)

POVEĆAVAJU SE ŠTEDNI ULOZI
Okako je  u sklopu poljopri

vredne zadruge u  Skradinu o- 
snovana zadružna štedionica, š te 
dni ulozi zadrugara sve se više 
povećavaju. Za nepunih mjesec 
dana zadružna štedionica primila 
je oko 2 milijuna dinara. Ona ta 
kođer vrši kreditiranje svojih 
članovai za. nabavku umjetnog 

va ^umpora i galice. Kod po
ljoprivrednih proizvođačai vlada 
veliko zanimanje za podizanje 
kredita u svrhu nabavke rasplodne 
stoke i građevnog materijala.

(FIS)

SKLADIŠTE ZA OTKUP POLJO
PRIVREDNIH I ŠUMSKIH PRO

IZVODA
Poljoprivredna zadruga u Bra- 

tiškovcima odlučila je sagraditi 
jedno skladište u kojem bi bili 
smješteni otkupljeni poljoprivred
ni i šumski proizvodi. Budući da 
se ona nalazi u prilično bogatom 
kraju, gdje se uspješno razvijaju 
smokve, bajame, orasi, jagode i 
drugo, to  je  izgradnja skladišta 
bila primaran zadatak ove zadru
ge koja godišnje otkupljuje velike 
količine proizvoda. U sklopu za
druge nalazi se više ekonomija na 
kojima je  zasađena, vinova loza, 
višnje, bajame i dr^ige kulture.

Lj.R.

OČISTITI ŠUMU OD BOROVOG 
PRELCA

Ovo godišnje doba neobično po
goduje razvijanju borovog prelca, 
koji je zahvatio I na skradinskoj 
općini veće površine mladih bo
rovih stabala. Tako borova šuma 
zvana »Jusin pod« potpuno je  za
gađena ovom štetočinom, za što 
bi nadležni faktori trebali osigu
rati izvjesna, materijalna sredstva 
kako bi se, dok ne bude kasno, 
zaštitio ta j predjel od borovog 
prelca čije daljnje širenje može 
izazvati veće štete. (Lj.R.)

Otvorena veterinarska 
ambulanta

1. ožujka u Skradinu je započe
la djelovati veterinarska ambulan
ta., za koju je Narodni odbor op
ćine uložio izvjesna materijalna 
sredstva. Da bi ova ambulanta 
mogLa što uspješnije raditi, po
moć u tehničkim sredstvima pru
žit će Veterinarska stanica u Ši
beniku. Za sad će ona imati jed
nog veterinarskog pomoćnika. Dje
lovanjem ove ambulante u znat
noj mjeri bit Će smanjen broj 
stočnih zaraza, a ukoliko dođe 
do njih intervencija će biti mno
go brža i efikasnija. (Lj.R.)

Gradnja dječjeg 
dispanzera

Zdravstvena stanica u Drnišu 
1951. god. sagradila . je  bolnički 
odjel sa rodilištem. Postojanje 
stacionara u Drnišu pokazalo se 
pravilnim i on je dosad odigrao 
svoju ulogu. U zadnje vrijeme i 
broj liječnika povećao se na 7 
ljek^ra opće prakse’. Sadašnji 
broj liječnika u cijelosti zadovo
ljava. Pored zdravstvene stanice 
u Drnišu rade i dvije sektorske 
ambulante i to  u Unešiću i Širi- 
tovcima i jedna industrijska am
bulanta u Siveriću. Uskoro će o t
početi rad i sektorska. ambulanta 
u Kljacima. Dosad nije bilo dje
čjeg dispanzera. Uz pomoć zavo
da za socijalno osiguranje u Dr
nišu se gradi dječji dispanzer, 
koji će biti dobro opremljen: Pu
štanjem u rad spomenutog di
spanzera^ dojenčad i ostala djeća 
bit će 'izolirana od ostalih bolesni
ka, a i u samom dispanzeru će se 
napose pregledavati dojenčad, a 
napose ostala djeca.

Kako se na području ove općine 
iz dana* u  dan povećava brojno 
stanje zaposlenog osoblja, uka
zuje se potreba za uvođenjem di- 
spanzerske službe kao što su TBC 
ginekologija i slično. Isto tako 
se je ukazala potreba neophodnog 
uvođenja specijtajistiičke službe 
na području ove općine. Da bi 
zdra^/stvena služba zadovoljila, 
potrebno je i  dalje ulagati dosta 
napora, kako u pltafciju gradnje 
potrebnih dispanzera, tako i na 
školovanju potrebnih kadrova, na
ročito liječnika specijalista

Za gradnju dispanzera Zavod 
za socijalno osiguranje Šibenik 
dodijelio je 2,210.000, a daljnjih 
450.000 dinara dodijelio je za o- 
premu -sektorske ambulante u 
Kljacima. (I.S.)

NA SKRADINSKOJ OPČINI OTVO
RENE MLIJEČNE KUHINJE

U gotovo svim selima skradinske 
qpćme otvorene su mliječne ku
hinje, u  kojima učenici svakog da
na dobivaju po jedan topli obrok. 
Ovim kuhinjama upravljaju škol
ski odbori. Njihovo postojanje po
zitivno se odrazilo naročito na i- 
shrani one djece, koja kod kuće ne 
uobičavaju doručkovati- (Fis)

Tijesno
PRIČINJENA ŠTETA POLJARIMA 

U predjelu Dazline, općine Ti
jesno, nepoznata lica posjekla su 
poljarima veći broj stabala ma
slina; višanja, i ioznih panjeva, o- 
štetivši ih za oko 600 hiljada di
nara*. Organi vlasti vode izvide.

(EF) Murter

OKO 100 RUDARA BIT ĆE USKO
RO PENZIONIRANO

U rudarskim bazenima« Drnišu 
i Siveriću bit će uskoro penzio
nirano oko 100 rudara po novom 
Zakonu o mirovinama. U tu  svrhu 
opsežne pripreme vrše sindikalne 
podružnice, uprave rudnika i za
vodi za socijalno osiguranje. To 
će poprimiti svečani karakter, je r 
će tim  rudarima biti predane rad
ne diplome, a  poduzete su m jere 
da. se zaslužnim rudarima uruče 
odilikovanja za rad. (IS)

USKORO ELEKTRIFIKACIJA KA- 
DINE GLAVICE

Seljaci Kadine Glavice već dvi
je godine aktivno rade na pripre
mama za elektrifikaciju svoga sela. 
Dajući radnu snagu na. popravku 
puta od Drniša do Otavica osigu
rali su izvjesna materijalna sred-* 
stva za elektrificiranje. Uskoro će 
biti nabavljen transform ator i po
treban električni materijal. Oče
kuje se da će u toku ove godine 
svi radovi biti završeni.

(JG)

OBUSTAVLJEN SAOBRAĆAJ PRE
KO ROŠKOG SLAPA

Već punih mjesec dana je pro
šlo otkako je  obustavljen saobra
ćaj preko Roškog slapa, na cesti 
Sinj — Zadar uslijed veoma de
rutnog mosta. I ranije je  bio u 
više navrata obustavljen saobra
ćaj, je r su se' popravci vršili od 
vremena na vrijeme i dosta povr
šno. U vezi s tim  smatram da se 
na tom mjestu unaprijed ne bi 
smjela halaziti tabla koja upozo
rava na opasnost, jer je krajnje 
vrijeme da se osiguraju sredstva 
za njegov potpuni popravak. (MS)

NEUREĐENA STANICA U DRNIŠU 
Putnici koji svakodnevno stižu 

na drnišku . željezničku stanicu 
stiču neprijatan utisak. Tu se na
lazi nekoliko razbacanih i napola 
srušenih kamenih ograda«, zatim  
razni otpaci, staja* sa svinjcem i 
t.d. Ni postojeći nužnici se ne 
mogu koristiti, a stanica nema ni 
pitke vode. O uređenju te  stanice 
već se više tp d in a  raspravljalo^ 
ali sve je ostalo bez ikakvih re 
zultata. I na. kraju: Zar se nitko 
ne može naći tko  bi se pobrinuo 
za njeno uređenje. (MS)

Kisianf e
RAZMATRA SE PERSPEKTIVNI 

PLAN RAZVOJA POLJOPRIVREDE 
Gotovo u svim zaseocima Er- 

veriika održavaju se Rastanci na 
kojim a se raspravlja o perspek
tivnom planu razvoja poljoprivre
de kistanjske općine. Tom prili
kom Erveničani su  pokazali veliko 
zanimanje za sadnju vinograda \ 
sijanje djeteline, kao i za kale
mljenje divljih krušaka i raše lj- 
ki. (IŠ)

KONFERENCIJA NARODNE 
OMLADINE

U Erveniku je  održana konfe- 
m ecija organizacije Narodne o -  
mladine, na kojoj je  Istaknuto da 
je rad u to j organizaciji gotovo 
potpuno zamro. Stoga je ponovno 
oformljena omladinska Organiza
cija u kojoj je  učlanjeno 40_ o- 
mlad i nača i dvije omladinke. Član 
Općinskog komiteta Narodne o- 
mladine Kistanje na konferenciji 
govorio .ie o zaključcima V. kon
gresa NO Hrvatske i VI. kongre
sa NO Juqoslavije. On je atkođer 
upoznao članove sa značenjem iz
gradnje Autoputa. Ljubljana - Za
greb i o pripremama koje treba 
izvršiti zai proslavu Dana mlado
sti.

Na kraju je  izabran sekretari
jat. Za predsjednika je biran Ilija 
Šekuljlca. (IŠ)

TEČAJ KROJA I ŠIVANJA
Uskoro će u Erveniku započeti 

rad tečaja kro ja  i Šivanja kojim 
će rukovoditi stručna učiteljica. 
Za ovaj tečaj vlada kod omladin- 
ki velik interes, pa se očekuje da 
će se prijaviti priličan broj. (IŠ)

POPRAVLJAJU SE PUTEVI I 
BUNARI

U Macuramai na kistanjskoj op
ćini završeni1 su radovi na pop
ravku seoskih puteva; na kojima 
su uzeli učešća gotovo svi s ta
novnici tog selai Pokrenuto je pi
tanje uređenja seoskih bunara ko
ji ne odgovaraju higijenskim u- 
vjetima. (NM)

PROVALNA KRAĐA U GOSTIO
NICI

U Biovičinu selu izvršena je  
provalna krađa kojom prilikom je 
vlasniku gostionice odnijeto oko 
300 ilit. vina i 20 liti rakije, te ra
znog posuđa^ Vlasnik trpi štetu 
u vrijednosti od oko 40.000 Din.

NM
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z a n a s p o l j o p r i v r e d n i k
Savjeti za poljoprivredu raspravljaju

Angažirati sve snage
Na posljednjem sastanku Sa- 

vjet|a (za poljoprivredu kotara, 
raspravljano je o nekim veoma 
važnim mjerama, koje -su u toku 
a za koje u nastupnoj godini tre
ba ne samo osigurati1 novčana 
sredstva, nego stvari dovesti do 
potpune ' realizacije aktivnošću 
stručne službe i ' drugih faktora.

Razmatranja i preporuke o  ■ ra
du na merinizaciji ovaca kao i 
daljnji plan rada, bio je predmet 
posebne važnosti.

Iz referata o ovoj stlužb'i izlo
ženo je, da je s akcijom merini- 
zacije započeto još u 1956. god., 
kad je nabavljeno osnovno merino 
stado iz Francuske. Početne ak
cije bile su veoma oprezne a- i 
male, jer je trebalo voditi raču
na o i seljtačkžm predrasudama, 
tako da je orijentacija umjetnog 
osjemenjivanja ovaca bila usmje
rena samo na zadružna stada. 
Postignuti uspjesi u 1956. g., kad 
je od 820 osjemenjenih ovaca 
dobiveno 670 janjadi, bili šu ga
rancija za širu akciju u 1957: g., 
tako da je u prošloj godini osje- 
menjeno 2,108 ovaca i to na za
družnim ekonomijama 748, a na 
privatnom sektoru 1.360 ovaca.

U toku prošlogodišnje akcije 
bilo je niz poteškoća. Trebalo je 
organizirati 9 prihvatnih punkto
va, osigurati dobru ispašu i hra
nu, vodu, pomoćno radno osoblje, 
radne prostfcrije < tđ; Međutim, 
da1 su sve zadruge jednako oz
biljno shvatile važnost i zama; 
šnost posla, ishod akcije bio bi 
veći, a organizacija pošla daleko 
bolja.

Stbčarsko-ratarsk) poslovni sa

vez u Kninu sa stručnom veteri
narskom službom uglavnom na 
svojim leđima nosio je sav teret 
organizacije i provođenja akcije1. 
Osim neposrednih poslova na* me
rinizaciji, trebalo je pravovreme
no izvršiti niz pripremnih radova 
kao razrada plana s organima 
vljasti i zadrugama, održanju 
stručnih seminara; predavanja na 
kojima su se ovčari upoznali sa 
važnošću i značenjem fneriniza- 
ci}e.

Svi dosada izvršeni radovi nu
žni su pređuslov za akciju meri- 
nizacije na širem planu, koji će 
uslijediti još u toku ove godine, 
jer se planom predviđa merini- 
zacija 11.000 ovaca. Posao je za
mašan ne samo po broju nego i 
po prostoru, jer je u dvije pro
tekle godine merinizacija prove
dena samo nai određenim punkto
vima, uglavnom na rajonu Kn'in- 
Kistanje i dijelom na otocima, a 
ove fcodjne akri ja se prebacuje 
na čitav kotar.

Da bi uspjeh bio potpun. Sa
vjet preporuče < da se formira 
centralna komisija sa (područnim 
općinskim komisijama za merini- 
zaciju, koje bi u zajednici sa po- 
ljoprjvređrtim zadrugama i dru
gim ustanovama trebala da riješe 
organizaciona i materijalna pita- 
njai Pitanje financiranja moguće 
je riješiti, dijelom učešćem iz 
fonda za poljoprivredu, , dijelom 
iz republičkog fonda) za merini- 
zaciju, a zatim učešćem poljbpri- 
vrednih zadruga i samih proiz
vođača.

Melioracija Kninskog i Kosovog

polja, koja je bila druga točka 
dnevnog reda, razmotrena je sa 
svrhom kompleksnog rješenja o- 
vog veoma važnog problema. Me
lioracija je samo dio rješenja, o- 
staje još pitanje regulacije buji
ca, jer samo kompleksno rješe
nje omogućit će veću proizvod
nju na ovim poljima. Osim te
hničkog pitanja, razmotren je  i 
proizvodni odnos, koji treba da 
uslijedi na melioriranim podru
čjima, odnosno; kakove Obaveze

preuzima društvo, a kakove vla
snici i kakav odnos treba da bu
de u samoj proizvodnji. Dana je 
poruka; da (grupa stručnih ljudi 
sa zainteresiranim licima i usta
novama razmotri problem u cje
lini i donese konkretne prijedlo
ge.

U daljnjem radu ovog Savjeta 
donešene su preporuke kako da 
se sredi ovogodišnje financiranje 
šumarija 1 još neka druga tekuća 
pitanja.

Skupština Zadružne banke i štedionice

Kreditiranje zadruga 
ubrzat će socijalistički 

preobražaj sela  
i poljoprivrede

PETROVO POLJE I PROIZVODNJA DUHANA 
-VAŽNI POLJOPRIVREDNI PROBLEMI DRNIŠA

Savjeti poljoprivrednicima

Želimo li, da dobijemo dobru i čvrstu janjad, ne smije
mo pustiti, da nam ovce gladuju, što je, nažalost,' čest slučaj.

Ovcama treba, naročito potkraj bređosti, davati dobra 
krmiva, slabijim ovcamai i nešto zobi. Ako je vrijeme povolj
no treba ovce puštati što riše na pašu, je r u zelenoj hrani' 
Ima najviše vitamina; bjelančevina i rudnih tvari, koje su ne
ophodno potrebne za razvitak ploda, Ne’ smijemo zaboraviti 
nj na kuhinjsku sol. Svakoj ovci potrebno je dnevno osam 
do deset grama kuhinjske soli. Trava ne smije biti mokra, ili 
posuta susnježicom i injem, ne valja ni napajanje veoma 
hladnom vodom. Hladna hrana i voda dovode do smetnja u 
probavi, a mogu prouzročiti i pobačaj.

KAKO NJEGOVATI OVCU I JANJE?
Bređe ovce trebamo odvajati od ostalih i smjestiti ih 

u zračne, čiste i prostrane prostorije. Samo janjenje traje 
svega oko 20 minuta i obično teče glatko, te nema ni potre
be za neku pomoć. Ako već moramo pomoći, to  moramo ra
diti s opranim rukama i čistim priborom. Uprljanu stelju 
treba nakon poroda ukloniti, a plodne ovojnice najbolje je 
zakopati.

Novorođenom janjetu treba nos i usta očistiti od sluzi 
1 osušiti ga, ai najbolje je da ga ovca obliže i tako osuši. 
Mlada janjad veoma je osjetljiva na studen i lako se prehla
di. Zbog toga lih ne smijemo držati u prostorijama, gdje sq 
naglo izmjenjuje temperatura.

Poslije janjenja treba' vime dobro oprati i izmusti pr
ve mlazove mlijeka u neku posudu, a onda pustiti da janje 
siše po volji, a ako je slabo valja mu pomoći. Nakon poroda 
ovce mnogo žeđaju i trebaju dvostruku količinu vode no ina
če. Prvih dana nakon poroda ovci se ne daje mnogo hrane, 
jer uslijed prejakog hranjenja može doći do upale vimena, 
naročito kod ovaca koje daju obilato mlijeka. S vremenom 
na vrijeme treba kontrolirati da II je vime U redu, jer ako o. 
boli vime, ugroženo je zdravlje i napredak janjeta.

PREHRANA MLADOG JANJETA
Majčino mlijeko je glavna i osnovna hrana janjeta. 

Nema li ovca dovoljno kvalitetnog mlijeka, janje će zakržljati 
i nikad od njega dobre ovce. Zato ovce s jagnjadi moramo 
hraniti dobrom krmom, kako bi imale dovoljno slabog mlije
ka. Loša i pokvarena hrana dovodi do probavnih smetnji, 
štetne tvari prelaze u mlijeko li izazivaju oboljenje janjadi, 
koja vrlo često ugibaju.

Najbolja janjad je ona, koja je najduže sisala, pa ih 
za to ne treba odbijati od sise prije četiri mjeseca. Odbijati 
treba postepeno. Prvi mjesec janje siše svo mlijeko kad god 
zaželi. U drugom mjesecu mogu se pomusti ovce jednom 
dnevno, najbolje u jutro. Mužnju postepeno povećavamo, a 
na koncu četvrtog mjeseca janje potpuno odbijemo od vime
na. S nađohranom janjadi može se početi već četrnaest daha 
nakon poroda i to smjesom snažnih krmiva u početku sa 30 
do 50 grama, poslije se povećava, u drugom mjesecu 200 
grama, a u trećem do 300 grama dnevno. Slabija se janjad 
odijeli i posebno hrani.

Čuvanje od bolesti
Dobra paša je osnovni uslov za razvitak janjadi. Do

bre, zračne i prostrane prostorije uz dobru ishranu, daljnji 
su uslov za uspješno napredovanje janjadi. U protivnom lako 
se razviju razne bolesti. Janjad je naročito podložna napa
dima parazita. Zato je dobro, da se ovce još dok su bređe 
liječe protiv parazita, da ne bi poslije zagađivale pa
šnjake. Treba izbjegavati 1 popašu ha podvodnom zemljištu 
koja su redovito zaražena' ličinkama raznih parazita. Janjad 
treba da pase odvojeno, na najboljim suhim i nezaraženim 
pašnjacima. Dobro ishranjena janjad otporna je na napade 
parazita, naprotiv slabo hranjena lako podliježe, pa mnogo 
janjadi ugiba ili ostaju kržljavci s veoma slabim rastom. U 
krajevima, gdje dolazi do masovnog ugibanja janjadi od za
raznih bolesti, naročito od dizenterije janjadi, treba ovce, u 
svakom slučaju, pravovremeno cijepiti. Zato u vlastitom in
teresu podvrgnite svoje ovce cijepljenju i masovnom liječe- 
niu koje obavlja vaša veterinarska stanica.
\ Prof. dr. M.V.

Savjeti pa poljoprivredu drni
ške općine, nedavno je razmotrio 
niz pitanja; među kojima Petrovo 
polje i proizvodnja duhana, pred
stavlja najvažnija poljoprivredna 
pitanja Drniša,

Petrovo polje važno je ne samo 
zbog svojih dimenzija (dosiže po
vršinu od preko 4.000 ha), nego 
zbog ogromnih mogućnosti in
tenzivne -proizvodnje svih poljo
privrednih kultura. Do danas, me
đutim, te mogućnosti se ne ko
riste. Još uvijek prevladava ek
stenzivni način obrade, a Yt vezi 
s tim niski prinosi. Ratarstvo je 
glhvnai proizvodna snaga, vino
gradarstvo zauzima male površi
ne, povrtne kulture jedva se pri
mjećuju- Osim površina pod o- 
bradom, pitanje je i provođenja 
proizvodnje napuštenog zemljišta, 
a regulacija Čikole i manjih po
toka kroz polje također čekaju 
svoje rješnje.

Izgradnjai modeme vinarije na 
Petrovom polju daje poseban 
značaj vinogradarstvu. Na mje
stu je strah, da će izgradnjom 
mreže podrum« na području kota
ra nastupiti poteškoće oko kapa- 
citiranja ovog podruma, pa ovaj 
razlog imperativno nameće sad
nju vinograda.

Za sva ta pitanja treba hitno 
naći hješenje-

Dobro je što komisija istražuje 
površine napuštenih zemljišta, što 
istražuju neoriiašterie uzurpacije 
po zakonu o 'agrarnoj • reformi, 
ali potrebno je pristupiti nepo
srednoj akciji na podizanju no
vih vinograda i intenzivne proiz
vodnje drugih kultura.

Savjet je prihvatio prijedlog 
da vinarija! bude hosilac akcije, 
da preuzme već sada slobodne 
površ’ne i da ovog ljeta pristu
pi prvoj obradi. Sukcesivno da se 
riješi pitanje svih uzurpacija, da 
se u Vidu szakupničfcbg ugovora 
preuzmu napuštena zemljišta, a 
da se gdje je tlo potrebno provede

i arondacija. Na kraju, da se ra
zmotri pialtnje tegulacije Čikole 
i njenih pritoka kroz Petrovo po
lje.

U -sklopu ovoga pitanja, veoma 
je dobro došla inicijativa poljo
privredne zadruge u Drnišu, koja 
je osposobila dva traktora »An- 
sailda« za duboko oranje, pa će 
uz rad traktora posao na obradi 
teći brže, lakše i jeftinije;

Proizvodnji duhana posljednjih 
godina nije davan naročiti značaj, 
pa je proizvodnja iz niza razloga 
stagnirala, lako -postoje realne 
mogućnosti da $e ova tradicio
nalna kultura zagorskog ppjasa 
unaprijedi. Analizom stanja je 
utvrđeno, da osnovni uzroci stag
niranja leže U destimulacionoj 
cijeni, koja proizlazi iz loše pre
rade i dorade duhana. Sadilac ’ je 
sitni poljoprivrednik, koji nema 
mogućnosti da nabavi savremenije 
sušnice. pa primitivan način pre
rade (Upropaštava inače veoma 
dobar kvalitet duhana. Teškoće 
su u tome, što nedostaje vode za 
zalijevanje pri sadnji i uzgoju.

To nije ’u stanju da sa svojim 
sredstvima) riješi sadilac duhana-, 
jfer njegove materijalhe mogu
ćnosti su male; međutim, ako se 
u rješenju ovih pitanja uklopi i 
zadruga, može se u okviru raznih 
operativnih odnosa naći i odgo
varajuće rješenje.

Zadruga treba da bude inicija
tor, da preko stručnjaka; ispita 
koji tip sušionica najbolje odgo
vara prilikama, zatim razmotri 
pitanje uređenja lokava i bunara 
i nabavi odgovarajući traktor za 
osnovnu obradu tlai prije sadnje.

Sredenjem ovih osnovnih pita
nja, lako je stupiti u kooperativ
ni ođnop sa sadiocima u smislu 
obostranih obaveza.

Na kraju je formirana) komisi
ja; koja do 15. III. treba da da 
prijedlog kako stupiti u akciju 
za veću i savremeniju proizvod
nju duhana.

Na skupštini zadružne banke i 
štedionice raspravljano je o stanju 
poljoprivrednih zadruga I puterina 
unapređenja poljoprivrede na na
šem kotaru. Konstatirano ije da 
postoji dobar start i da početni 
uspjesi otvaraju perspektivu po
ljoprivrednim zadrugama da one 
zaista postanu osnovna ćelija u  
procesu podruštvljenja procesa 
rada u poljoprivredi. Danas inu 
23 poljoprivredne zadruge koje na 
ovaj ili onaj način direktno uče
stvuju u poljoprivredi- 

Tako poljoprivredna zadruga Dr
niš posjeduje 64 ha zemljišta za
sađenog vinogradom s oko 140.000 
komada čokota vinove loze. Zau 
druga Skradin prerasta u pravu 
poljoprivrednu organizaciju, koja 
ima oko 180 ha sa 60.000 čokota 
loze, 12-000 komada badema. 11.000 
komada breskva i 5000 komada vi
šnja »Maraska«. I zadruge Une- 
šić, zatim StankovcI, Đevrske i 
Bratiškovci imaju početne uspjehe 
na unapređenju poljoprivrede, što 
je pri tome najhitnije, i kod ljudi 
na terenu probija misao o nužnosti 
uključivanja zadruga u taj proces. 
Jer, sve okolnosti ukazuju na to, 
da |je mjesto zadruge u poljopri
vrednoj proizvodnji, a ne u trgo
vini s Industrijskom robom- 

S ovog gledišta I zadružna ban
ka i štedionica usmjerila je svoju

Suzbijanje medića na 
smokvama

Na području šibenskog kotara 
uzgaja se oko 330-000 stabala smo
kava, koja godišnje proizvode oko 
56.000 q smokava. Ta proizvodnja 
mogla bi biti znatno veća i kvali
tetnija, da se posvećuje potrebna 
pažnja suzbijanju medića, tog naj
opasnijeg štetnika smokve.

Medić je uš koja napada listove, 
plodove i grančice smokve, jer u- 
sisavanjem sokova slabi i spriječa. 
va dozrijevanje plodova. U toku 
zime medić se nalazi priljubljen 
na granama, osobito njezinom vr-. 
hu, koji često može biti potpuno 
obavljen štitovima ove uši.

Suzbijanje medića sve do nedav
no se vršilo mehaničkim putem i 
to na taj način, da bt se rukom, 
prevučenom vunenom krpom, stru- 
gale sa kore uši, koje su ispod šti
ta krave. Danas se medić može 
potpuno uspješno suzbijati kemij
skim sredstvima kao što su kreo- 
zan ili rumezan.

Suzbijanje se može sprovesti to
kom ljeta ili zime. Mnogo je prak
tičnije 1 uspješnije zimsko suzbi
janje za koju se svrhu upotreblja
va 5°/o otopina kreozana- To znači 
da na 95 litara vode treba uzeti 5 
kg preparata. Pošto je kreozan žu
ta skrutnuta masa, to je potrebno 
da se određena količina preparata 
prethodno dobro promješa u ma
njoj posudi sa malo vode, da se 
dobije gusta kaša bez grumenči
ća. Kad je preparat dobro rastop

ljen uspe se u  veću posudu, koja 
služi za pravljenje otopine za pr- 
skanje.
Kod upotrebe ovih preparata tre

ba voditi računa da oni mogu biti 
otrovni za ljude ii domaće životi
nje, ako se s njima dobro ne ru
kuje. Mjere opreznosti se sastoje 
u tome, da se izbjegava dodir s 
ruku koncentriranim preparatom 
i da se ne pušta perad i stoka za 
nekoliko dana na mjesta, gdje su 
stabla prskana-

U koliko pri prskanju rastopina 
nakvasi kožu, dobro je da se taj 
diio kože nakvasi vodom. To se više 
puta dešava kod prskanja s vinogra
darskom prskalicom, koja propu
šta tekućinu ako gumena cijev nije 
dobro pričvršćena.

Kreozan štetno djeluje i na po
vrće, ako se nalazi ispod stabla 
jer kod prskanja jedan dio pre
parata pada na zemlju.

Upotreba kreozana zadnjih godi
na već je ušla u široku praksu, jer 
je vrlo jednostavna -I ekonomična. 
Sa 100 litara 5% rastopine kreo
zana može se dobro poprskati 10 
stabala, što iznosi oko 370 dinara. 
Prskalice nakon upotrebe treba 
isprati čistom vodom- Prskanje 
smokava sa kreozanom Ili rume
zan om može se vršiti sve dok ne 
započne vegetacija, tj. dok se ne 
počnu otvarati pupovi-

U interesu je poljoprivrednika 
da iskoriste hladno vrijeme koje 
sada vlada, jer čim prođe ova stu
den treba očekivati jače kolanje 
sokova, a tada s prskanjem treba 
prestali, Jer će uništiti pupove. T-

č u v a t i  . 
z e l e n e  

površine u 
našem gradu

Svaki od nas' u lijepom uživa i 
nalazi dio svoje duševne razono
de i tjelesnog odmora.

Pored ostalih, j Ovi su faktori 
-jedan od jakih pođstrekača u iz
ražaju amaterske ljubavi pojedi
nih naših ljudi u radu i zalaganju 
na polju uljepšavanja našeg gra
đa i njegovog okoliša, a prven
stveno u ostvarivanju novih j o- 
čuvanju postojećih zelenila, a po
sebno šumsko - parkovnih biljnih 
vrst«, koje se veoma teško i uz 
velike troškove < napore podižu.

Radi ilustracije ovdje se napo
minje da jedan kvadratni metar 
površine zemljišta; dok se ozele
ni nekada stoji i do 500 pa i više 
dinara, I to nam nameće da naše 
zelene plašteve što bolje čuvamo 
i njegujemo. Ono bi trebalo da 
bude dužnost svakog člana naše 
zajednice, ne samo onih koji su 
baš radi toga plaćeni, jer njih je 
još uvijek premalo da bi ovo o- 
gromno materijalno - kulturno 
dobro moglj sami da očuvaju. Za 
očuvanje ovog dobra još se uvi
jek osjeća neminovnost interven
cije najširih narodnih slojeva, a 
posebno škola koje trebaju ukazi
vati omladini na važnost i brigu 
oko biljnog pokrova uopće, a- u 
blizini građa- i naselja; posebno.

No, međutim, izgleda da to još 
nekim pojedincima nije jasno!, pa 
možda i radi toga- zauzimaju svoj 
izdvojeni stav prema onome što 
jte općedruštveno i korisno.

Tako je nai primjer nedavno 
primjećeno da je lu neposrednoj 
blizjni gimnazije i dječjeg igrali
šta polomljeno 25 komada mladih 
čempresovih stabala starih oko 10 
godina-.

Prema izlaganju druga Vele- 
glavca, člana društva »Šubićevac« 
i velikog pobornika za uljepšava- 
nje grada i park - šume na Šubi- 
ćevcu svi su izgledi, da je ovo 
nečasno i čovjeku nedostojno dje
lo izvršio jedan odrasli građanin. 
Takova djela nisu samo za javnu 
kritiku nego i najdrastičniju o- 
sudu, a tim više kada se ne redi 
o pekoj materijalnoj koristi iz 
nužde, već naprosto |o ispoljenju’ 
bijesa, .a na štetu našeg grada i 
društva uopće..

Bilo bi potreBno pooštriti mje
re kažnjavanja za ovakova i sli
čna uništavanja naših šumai, a 
posebno tamo gdje se radi o uni
štavanju iz obijesti ili nekih sli
čnih prohtjeva kao što je iznijeti 
slučaj.

Građani, a  posebno omladina 
trebaju čuvati naše šume i ptice 
u njima, jer to je ne samo ures 
našeg grada nego i kulturna svje
dodžba našega odgoja. (M.R.)

kreditnu politiku. Politika unapre
đenja poljoprivrede i stvaranja 
novih odnosa na selu, Ikoji treba 
da izniknu na materijalnoj bazi 
podruštvljenih sredstava za proiz
vodnju, pretvara poljovrfvredne 
zadruge u snažne organizacije so
cijalističkog karaktera, Naravno; 
da se time nadovezuje i problem 
zahvaćanja svih tržnih viškova po
ljoprivrednih proizvođača uključe
nih u takove organizacije. I s o- 
vog stanovišta kreditna politika 
omogućuje zadrugama da slobodno 
zagarantiraju poljoprivrednicima 
da će one biti u stanju da otkupe 
te viškove- To kod nas specifično 
važi u sezoni otkupa grožđa, zatim 
smokava, badema i ulja. jer, para- 
relno s unapređenjem proizvodnje 
I njenim povećanjem mora se vo
diti računa i o mjerama koje treba 
da omoguće povoljan plasman tih 
proizvoda. Svako zaostajanje na 
tom prometu sigurno je  da bi 
djelovalo štetno po samu proiz
vodnju, Prema osnovnim postav
kama koje već dobivaju svo(ju cje
lovitu fizionomiju zadruge bi pre
ma tome imale u poslovanju u- 

- pravo te dvije osnovne djelatnosti, 
koje se međusobno nadopunjuju i 
čiji skladni razvitak traži da se i 
jednoj i drugoj strani posveti po
sebna pažnja. Trgovina ili ugosti
teljstvo, tamo gdje su uslovi za te 
osnovne djelatnosti, tre Daju da 
budu briga komune koja će ili pu
tem samostalnih radnja ili trgova
čkih poduzeća voditi politiku snab- 
dljevanlja stanovništva. Svako na- 
sparčavanje snaga zadruge na 
brojne i'sitne  djelatnosti komu
nalnog značaja negativno utječe 
na njemu osnovnu djelatnosti. S 
tog aspekta vodila se I vodi kre
ditna politika- To je  posebno pod
vučeno na skupštini zadružne bap- 
ke i štedionice.

Međutim, paralelno s ovim uka
zuje praksa na jednu vrlo bolnu i 
tešku stranu naših zadruga. Naime, 
riječ je o sistematskom I instruk
tivnom radu na osposobljavanju 
knjigovodstvenog kadra. Privredni 
život u  našoj zemlji tako je brz i 
dinamičan, uz česte promjene i 
dopune koje povlači promjene u  
propisima, tako da ljudi u zadru
gama ponekad mnogo zaostaju za 
njima. A to ima mnogo negativnih 
reperkusija na poslovanje zadruge. 
Sve to traži da se pred Višim za
družnim organizacijama oforme ta
kove službe, koje bi bile stručno 
sposobne i efikasne da putem do
bro organizirane instruktaže na
dopune te  praznine, koje se jav
ljaju danas na terenu- Svakako da 
to traži jedan napor od tih ljudi, 
koji će samo onda moči pružiti po
moć. ako zaista sa stručne strane 
budu u toku svih promjena.

Ukazujući i na ovaj problem že
ljelo se time ukazati na jednu či
njenicu pred kojom se n-e mogu 
zatvarati očL Naime, proces una
pređenja poljoprivrede, socijalisti
čki preobražaj sela, stvaranje no
vih društvenih odnosa, sve to ima 
uglavnom, uz ostale faktore, da se 
provodi putem poljoprivrednih za
druga. I naravno, da tu  prije svega 
treba da dolazi do izražaja stalna 
pomoć I rad na osposobljavanju 
kadrova-
Prema novim propisima koopera

cija će biti stvar samih zadru
ga. One će za te svrhe dobiti 
i odgovarajuća kreditna sredstva. 
Iskustvo je pokazalo na primjeru 
kooperacije nekih zadruga, da 
se Icooperacija izrodi u dva pravca, 
operacija izrodi u dva pravca. 
Ili, da ona postane isključiva veza 
proizvođača sa zadrugom koja će 
samo unapređivati njegova sred
stva i imovinu, ili pak koja bi bila 
tako postavljena da ne stimulira sa
mog proizvođača, I jedno i drugo 
predstavlja opasnost za koopera
ciju i svrhu koja se sa njom želi po
stići. Kooperacija jedino onda ima 
smisla, ako uporedo razvijanjem 
proizvodnje kod sitnog seljaka ja
čaju i društvena sredstva- Tako će 
biti -omogućeno svim zadrugama 
da- dobiju odgovarajuća osnovna 
sredstva i kredite za kooperaciju.

A. Dekovfć
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Iz naših škola
SASTANAK KOMITETA NARODNE 

OMLADINE NA, GIMNAZIJI
Na sastanku, organizacija Narod

ne omladine na Gimnaziji najveća 
pažnja posvećena je ideološko po
litičkom radu. Raspravljalo se ta
kođer i o radnoj akciji na izgrad
nji! Auto puta. Ljubljana — Zagreb 
za koju je oipladina pokazala veli
ki interes. Na kraju je donesena 
odluka o učešću srednjoškolaca na 
gradnji (plivačkog bazena t na u- 
ređenju igrališta ispred DTO »Par
tizan«. (Ž)

zdravstvene službe

IZABRANI DELEGATI ZA OPČIN- 
SKU KONFERENCIJU NARODNE 

OMLADINE
Prije nekoliko dana održan je 

U školi za. učenike, u privredi sa
stanak Narodne orpladjne, na ko
jem jp izabrano 13 delegata za 
općinsku konferenciju Narodne 
omladine. (Ž)

UČENICI SREDNJE EKONOMSKE' 
ŠKOLE IZ ZADRA NA IZLETU 

U ŠIBENIKU
Učenici IV: razreda Srednje e- 

konomske škole iz Zadra posjeti
ti su Šibenik, gdje su razgledali 
postrojenja TLM »Boris Kidrič«, a 
istog dana navečer sudjelovali su 
-na zabavi koju su im priredili đa
ci Srednje ekonomske . škole. (Su
tradan u rukometnom susretu 
daći šibenske škole, pobijedili, su 
goste sa 15:7. (MŠ)

OTPOČELA RAD DRAMSKA SEK
CIJA na GIMNAZIJI 

Pod vodstvom profesora Iva Li- 
vaković r Rine Guberina nakon 
duže stanke otpočela je rad dram
ska sekcija za koju su naročito 
zainteresirani učeni,cl petih i še
stih razreda; Učenici, pripremaju 
jedan kazališni, komad i nekoliko 
skečeva. (Ž)

FERIJALCI ŠKOLE UČENIKA U 
PRIVREDI U SPLITU

Prošlog tjedna članovi Ferijal
nog Kavezai pri Školi za učenike 
u privredi, priredili su izlet u 
Split, koji je, ujedno bio i njihov 
prvi izlet- (Ž),

OSNOVANA DRAMSKA SEKCIJA
Na inicijativu organizacije Na

rodne omladine ‘ osnovana je na 
iia Škoili z a . učenike u privredi 
dramska sekcLto . Uskoro, će doći 
-do osnivanja I literarne sekcije.

Ž.

Kako saznajemo uskoro će sa 
izvršiti reorganizacija u zdrav
stvenoj službi na teritoriju Šibe
nika: To je ujedno jedna od niza 
mjera koje će se poduzeti da bi 
se, sadašnja zdravstvena: služba, o- 
sjetno poboljšala. Između ostalog, 
u Šibeniku će se osnovati zdrav
stveni centar u čije djelovanje će 
se uključiti Opća bolnica i Dom 
narodnog, zdravlja. Ta nova. insti
tucija djelovat će kao potpuno sa
mostalna, jedinica koja će ujedno

pk'ldonjjeti postepenom ukidanj^f 
privatne liječničke prakse. Nada
lje, provest će. se akcija na zdrav
stvenom osiguranju poljoprivred
nih proizvođača, kao što je to već 
učinjeno u nekim kotarima naše 
Republike. Odlučeno je također 
da neke društvene organizacije 
samostalno raspolažu, sa, spedstvi- 
ma za socijalnu zaštitu. To u pr
vom redu vrijedi za društvo »Na
ša djeca« i Savez ratnih vojnih in
valida.

Sa tržnice i ribarnice zdravstveni filmovi za djecu

Berba svježeg kupusa . je zavr
šena, tako da ga više nema na 
našem tržištu, a i zalihe karfijo- 
la, koji se prodaje po 60 Din su 
na izmaku. I dalje vlada velika 
ponuda jaja. po cijeni od 15. Din. 
Cijene ostalim, polijoppivrednim 
artiklima SU nepromijenjene: 'Sa
lata 66, krumpir 16-18, mrkva 80 
kiseli kupus 30, špinat 30-40 i 
grah 72-82 Din. Očekuje . se veli
ka pošiljka naranača i limuna.

Ribarnica, je u ppošlom tjednu 
gajbolje bila opskrbljena gavuni
ma, koji su se prodavali do 180- 
200 Din. Bilo je još nešto otada 
po 260, sipa po 180, liganja po 
210 i salpa po 50 Din kg:

Pri osnovnoj} organizaciji SSRN 
Varoš II. u posljednje vrijeme pri
kazuju se zdravstveni’ filmovi za 
djecu i odrasle. Priličan iposjdt 
svjedoči o velikom interesu koji 
vlada za takve vrste filmova- (Ž)

PLAN O LJETNOM LOGOROVA
NJU

Na sastanku izviđača i planinki 
razmatran je plan o ljetnom lo
gorovanju koji će trajati mjesec 
dana: (JG)

Proširenje
kapaciteta
nekih poduzeća

O mogućnostima proširenja, po
stojećih kapaciteta u  nekim pri
vrednim organizacijama Šibenika 
bilo je riječi na sastanku Savjeta 
za privredu NO-ai šibenske općine 
koji je održan prošlog t,jedna.

Poduzeće za izradu odjeće »Re
vija« namjerava proširiti, kapaci
tet nabavkom nekoliko šivaćih 
strojeva, a ribarski kombinat 
»Konjat« zatražio je odobrenje 
za nabavku brodova, i opreme u 
vrijednosti od 11 milijuna dina
ra. Obalna plovidba »Šibenik^, u- 
kgliko dobije potrebna financij,- 
ska sredstva, nabavit će ribarski 
brod za dubinski ribolov, dok E- 
lektrično poduzeće, predviđa, Iz
gradnju jedne trafostanice u pre
djelu Šubićevca. Zanatsko - uslu
žno poduzeće »Dane Rončević« 
pristupit će proširenju svojih pp- 
gona, otvaranjem livnice, ža što 
su odobrena sredstva, u, visini od 
2 milijuna, dinara. Ovo poduzeće 
nadalje nastoji nabavkom strojeva 
proširiti svoje kapacitete u koju 
svrhu bi investiralo daljnjih 20 
milijuna dinara.

PISMO SA KLUPA NA RIVI

BRODOVI U LUCI
8- o. mj1. je isplovio »Apolo« sa 

4.600 t  piritnog koncentrata za 
Aleksandriju, a za njim »Šabac«, 
»Prenj« i »Vranjje« nakon iskr- 
caja uglja iz SSSR-a. Također je

Gostovanje beogradske
„ Z i m s k e  s c e n e "

Derfosfat.

IZLETI FERIJALACA 
Članpvi Ferijalnog, pri

ĐACI POKRENULI LIST
Učenici prvih razreda, učiteljske 

škole, na inicijaitvu profesora jlu- 
puka i Uzunovićai pokrenuli su iz
davanje lista, koji će izlaziti dva, 
puta mjesečno. Ia razred izdavat 
će »Naš list«, a I b »Naše novine«.

MR

Plakat, kojim je bilo objavljb- vijeku, a pjevanje arjja iz opera 
n© gostovanje »Zimske scene« iz Rossinija, Bellinija, Verdija i Puc- 
Beograda, diao je naslutiti da će cinija, fcecitiran-je stihova Leo- 

isplovita "i. »Pula« sa raznim tere- biti pjevanja, baleta i recitiranja, pardij.ai, izvođenje odlomaka- iz 
tom za hike sj. Evrope i »Make- ali kako nisu bila. naznačena djela Manzonija. i Verge i balet na 
donija« s raznim teretom za USA. imena učesnika u priredbi, sama Rossinjjevu »Tarantelu« samo kao 

U luci, »Sc-illin II-.« iskrcava hir Priredba je bila u znaku nepo- ilustraciju:, onda ideju za ođrža-
znaaice. Međutim, zvučni naslov, vanie ovakvih priredbi možemo, 
»Talijanska umjetnost u XIX. vi- pozdraviti, a priredbu smatrati u- 
jeku« privukao je mnoge građa- spjelom. 'Ali, onaj kojemu nije 
ne, te je kazališna, kuća bila pu- potrebno ovo upoznavanje s tali- 
na. Da li su gledaoci bili razoča- ja'nskom umjetnošću XIX. vijeka, 

učiteljskoj školi nedavno su upri- rani? &  ovisj, od M m  kojeg Če već samo doživljaj ove umjetno- 
Ijčili izlet u Split. Oni uskoro na- stanovišta netko ocijeniti ovu pr.- sti nije sigurno bio sasvim zado.- 
mjeravaju posjetiti Drniš, Knin, redbu. Ako je uzmemo kao jed- voljan, jer izvod.oci, uglavnom 
Vrliku Sinj A Peruču gdje će ra- 1111 vrstu usmenih novina., kojima mlada ljudi, početnici, nisu, naj- 
zgledak tfamoŠnju hidrocentrali je. cilj da se dade jadan presjek većim dijelom, bili u stanju da to

SG krofc talijansku umjetnost u XIX. pruže. Skloni smo da. ovu prired
bu ocjenjujemo s onog prvog a- 
SDekta. zato smatramo suvišnim 
prigovore na račun kvaliteta, iz
vođenja i ne ćemo ih postavljati 
(uostalom, izvodioci su i nakon 
priredba ostali anonimni!), ali po
stavljamo prigovor, na , račun ći,- 

Na godišnjoj skupštini šibenske godini jeste pripreme za, nastup, jenai, koje su baš s obzirom na 
narodne glazbe bilo je  riječi o na festivalu radničkih kulturno- karakter priredbe, njezinu svrhu i. 
redu u protekloj godini, o, uspje- umjetničkih društava t  glftebd u publiku kojoj je namijenjena, vi-

Druže uredniče!
Kada bi kokod tija za se oli za koju društvenu potribp ri

dati, recimo, na pijaci 'isprid katedrale/ pa kada bi doša na iaid- 
ležno misto i reka:

—m urugovj, taka je i taka stvar, take su i take prilike moje 
odnosno našega društva, molin vas da mi to dozvolite — ovi, 
kojiman bi se obrabijja, ako bi bili od voje, privatni bi to Ika šalu, 
a ako ne bi bili od voje, krenill bi glavu od njega.

Ma, kada bi ovaj nastavlja od istoj i Ikada bi činovnici na 
n.adležnomen mistu vidili da se ne radi od šali, ne bi jbi ostalo 
drugo, nego da. ga lipo svituju i reču: «

— Dragi naš čovlk, nemoj njanke trošiti za bule, općinske 
i državne

A kada ne bi ni ota pomogla, nego bi tajj nesritnik, misto 
da ide ća, sta vaditi iz- škaršele kartu s napisanom molbon na 
ma|kini, potpisanoj i inbulanoj, oviman iu nadležnomen uredu 
ne bi priostalo drugo, nego pozvati prvu pomoć iz Doma narod
nog zdravja i dotičnoga opremiti u bolnicu ■— na broj. trina jst. .

— Jerbo, reći će jedan- od naši, za taki slučaj ne,bi triba 
specjalni prigled. Sami do-kumenat, ona molba, b’rla bi naiboje 
posvidočenje, da otomen i takomen čoviku u glavi nije sve na 
misiju .

Ali, srićon, taki se slučaj još nije dogodlja — baren šta se 
tiče trga isprid katedrale

S pojanon (je, na priliku, drukčije- Ona je na udarcu sva
kojaki žeja i--težnja, pa smo u nježinon životu, samo u ovo zad
nje vrime, bili svidooi šta sve nije pripalila. Da ne spomenemo 
cirkus- i slična iskušenja, jer smo od otomen, u svoje vrime, ni
štio i pisali, — tilii bi reći kakva se samo borba vodila u žanje 
vrime »okolo one nesritne »Narodne kafane«. Svi su bili kontra, 
da se radi na niežinin starin zidoviman, pusti sastanci i dogo
vori su se držali, pa se usprkos svega oivik vračalo oklen se i 
počelo, da se radi na staromen, doklen i oto nije puklo, pa će 
se raditi nako kako triba i čega se ne ćemo tribati stiditi, ka 
šta bi se crvenili, da je došlo do građenja, kako se u početku 
tilo f mislilo.

I doklem se ota borba vodila i svak samo gleda u gole i 
ispucane zidine »Narodne kafane«, dotlen se na jednom dru- 
gomen trgu u Šibeniku događale stvari, koje slobodno moru 
postati mira za mirenje slaboga ukusa i smisla za ono šta je 
lipo.

Radi se od otomen, da se na pijaci isprid osmogodišnje 
skule ziđe — ni više ni manje — nego ŠUPA za garbua i drva!

— Triba niqdi vrći i drva. kada u kući nema mista — niki 
pravdaju otu šupu s razboron kojin se pravda i držanje prasca 
oli kokoša u banju.

A drugi vrtu glavon i govorni:
— Otkuda se skuta naaradila znademo da ima puno fa- 

linka, ali je i pijaca isprid skule — najlipša piiaoa u gradu. Tli- 
ko je lipa. da je svaka slika i slike ('loj- moreš naći po cilomen 
svitu- I sada je Ići naqrdivati! . . -

— Oto ti je po onoj, kada ne vata. jedno, upropasti i drugo.
Razgovarajući se tako od otomen slučaju, počeli smo mi

sliti. šta bi se dogodilo, da je kokod tria napraviti, rec'mo, šupu 
oli štokod slično isprid katedrale i graške vlćnice, pa smo do
šli do onoga ščhnen smo oočeli ovo Dismo.

A šupa na trgu isprid osmogodišnje skule došla lje gr-adnjon 
do krova. . .

Grad'teji šttf iOoet tliko uviđavni, da građevinu n-isu okiti
li. šta je običaj«, da se clcštl, kada s» gradnja dovede do 
krova . Mi sa klupa na rivi

GODIŠNJA SKUPŠTINA ŠIBENSJKE NARODNE GLAZBE

SMJENA GENERACIJA

simaj i nedostacima kao i o budu-, Šibeniku kao i na, republičkom fe- še nego v-isoke. 
čim zadacima: Godišnji Izvještaj' stfiya),u) PlAn također predviđa 

PRIJEM NOVIH ČLANOVA U SK podnio je tajnik Dallibbr Červar. gostovanje glazbe u Suborci, kap;
Među najvažnije probleme glazba i U nekim mjestima Šibenskog 
svakako su nedostatak prikladnih kotara: 
prostorija, stari instrumenti i ha
redovito dolaženje članova na hrog aktivnih glazbara. Osobito su 
vježbe. Sve se to negativno odra- bile. zapažene 4is,kusij,e p. Aleks^i 
ziJo na sveukupan rad ove kultur- Denića ii Mo Ante V-uletipa- 
ne institucije,, koja o,ve godine na- Nai kraju je izabran noyi uprav-

Na godišnjoj konferenciji SKu- 
čiteljske škole Izvršen je prijem 
šestero omladinaca i omladinki 
ko-ji su svojim dosadašnjim ra
dom zaslužili da postanu članovi 
Saveza komunista. (SG)

IZLET ŠIBENSKIH PLANINARA
,, , ... . ,. i .. Planinarsko društvo »KamenanU diskusiji je sudjelovao veći ^  j ij* nedHeiiu 2 n min i aktivnih oh itar* . nsnhito su organiziralo je u neojeiju mj.

za svoje članove izlet na Orlova- 
6uj- Izlet je ujedno poslužio člano
vima u istraživanju terena, budući

tfršava 110-godišnjicu svoga dje- nj odbor. Za predsjednika je po- da ono planira gradnju nekoliko 
TJČENICI GIMNAZIJE U SIVERIČU Ubvanjial U protekloj godini pri- novno izabran IviŠa Baranović.1 planinarskih kuća na tom podru-

Učenici Vila razreda) šibenske 
-gimnazije posjetiti su Siverić, gdje 
su razgledali tamošnji rudnik u- 
gljena. (A.H.)

»SAVREMENA ŽENA« 
PRIREĐUJE DRUŠTVENO VEČE
U subotu 15. o. mj. društvo »Su

vremena žena« priređuje u pro
storijama TLM »Boris Kidrič«.dru- 
štvenu zabavu. Početak u 19 sati. 
Pozivaju se članice društva da o- 
voj zabavi prisustvuju sa svojm 
drugovima^

mljen (je izvjestan broj omladi
nac^ što je još uvijek nedovolj
no s obzirom da predstoji smje
nai generacija. Među uspjesima se 
spominju gostovanje glazbe u Ri
jeci i Puli, te  zajednički nastupi 
šibenske i trogirske glazbe li Za
dru i Splitu. Pored ostalih zada-

(AH) čjju. (Ž)

GODIŠNJA- SKUPŠTINA FERIJALNOG SAVEZA

Intenzivna djelatnost
ka, nitko, nije odazvao. I drugovi 
iz Kotarskog komiteta NO su u

taka koji se imaju riješiti u oyoj Ferijalni savez Jugoslavije, kor
________  ji je psno.van prije 1' godine u- 12 Kotarskog komiteta NO. su i

plavnom od srednjoškolske i stu- diskusiji naglasili potrebu sarad 
SASTANAK PIONIRSKIH RUKO- dentske omladine prerastao je u nje omladinske organizacije i FS,

VODILACA masovnu i rajzvijeng omladinsku jer- bi se mnogi politički zadaci i 
organizaciju, koja na specifičan ciljevi mogli ostvariti u pristuNa sastanku pionirskih rukovo ■■ . - -  .. . . . , ,.  , . . „ „

dilaca koji je održanju Šibeniku nacm —  kroz izlete, putovanje i pacmjoj formi kroz djelatnost FS. 
podnijet je  }zyještaj o dosada- OfOanizmehl odmor —  pruža cla-, 
šnjem radu, k»oi i o planu rada CP-Vima Vpl'kc hl<̂ 9,u?nosji upp- 
ktojl se predviđa za ovu godinu, ^navania svoje zemlje, deatignu-:

Prosvjetni radnici, shvaćajući nje
govu važnost, dužni su svojim a- 
Utorltetom pomoći rad organjza-

NARODNO KAZALIŠTE
Subota, 15. IIL, — CELJSKI GRO

FOVI — o,d B. Kreftai — repri
za: Početak u 19.30 sati. 

Nedjelja 16. III. — LJETNE OJLUJE 
:— od Štahdekera — repriza. 
Početak u 19.30 sati.

KINEMATOGRAFI
TESLA: premijera domaćeg filma 

— SAMO LjyDJ — (d« l,§r III.), 
Premijera- francuskog Jilma —- 
KROJAČ ZA DAME — (17. -
20. m;x
Premijera američkog filma> u 
bojama — P1CNIK — (od $L. 
ni. dalje).

SLOBODA: premijera američkog 
filma — GOSPODIN 880 — (do 
13. IH.)
Premijera engleskog filma' — 
ŠPIJUNSKI LOV — (14. do 17. 
III.)
Premijera francuskog fUma u 
bojama — Š\(tj£r TIŠINE ;-  
(18, do 21. Ili.)

DEŽURNE LJEKARNE
Do 15. IIL — I. narodna — Ulica 

Bozi dara Petranovića. .
Qd 16. - 19. III. -r- II. narodna — 

Ulica Bratstva i jedinstva.''

MATIČNI U R ED

Ljube Šprljan; Branka, kći Zvoni
mira i Danice Bumber; Ivica, sin 
Ćirila i Slane Gović; Ante, sin 
Paška- Joše i Milke Rak; Vojaha, 
kći Vicka i Anđeli je Vudrag; Lo- 
ra, kći Mile i Marije Lokas; Zo
ran, sin Vladimira i Nede Erceg; 
Branko, sin Jere i Antice Blažev; 
Jelena, kći Mate i Marije Lovrić; 
Zdraivko, sjn Slavka i Ike Pipunić; 
Ivan, sin Slavoljubai i  ̂Viče M>-la- 
dinović; Gordana-, kći Marka i To
ne Kljajić'; Tonka, kći' NIkice i 
Frapice teupai; Vinko, sin Kreši
mira i Matilde Biljci Ana, kći Ma
te i Vinka Grgas-Oštra; Neda. kći 
Ćirila i Marije Škugor; Rosanđa, 
kći Nikole i Marije Vujko; Vlado, 
sin Ante ( Stane čutar; Ante, sin 
Blaža i Ane. Vranić; Damir, sin 
Marka i Tatjane Morić; Miljenko, 
sjn Obrada i Nedjeljke Šmoraga'; 
Tomislav, sin Mate i lice Rakić; 
Mirjana-, kći Mate i Mande Koste- 
tac: Dinko, sin Ivana i Ane Dže- 
laliia; Drago, sin Marka, ( Ano La_ 
ča i Dinko, sin Ante' i Ane Slugan.

VJENČANI
Mate Laslg, vodnik I. kl. JRM 

— ' vujafović Stana, krojačica; 
Trandafi.r Ion, P- poručnik JNA — 
Samaržić Yjera> domaćica j Kan- 
dido Josip, mehaničar — Crljen 
Mi-lka, kemijski laborant.

UMRLI

Izlet „Putnika” 
u Brisel

Šibensko poduzeće »Putnik« o r
ganizirat će grupna putovanja- na 
svjetsku izložbu u Brisel autobu
som, koji će proći kroz .vrlo za
nimljive. predjele Evrope. Za vri
jeme putovanja- izletnici će proći 
■kroz Italiju (Trst - Venecija - Mi
lano). Šv:carsku (Lozana), Fran
cusku (D'žon - Pariš), a na po- 
vr'tku kroz Njemačku (Keln-Min- 
hen) i Austriju (Salcburg Beč - 
Grac).

Putovanje će trajati 15 danai 
dok c:jena ar^nžmarta po 6sobi 
iznosi 45.000 Din.. Prvi izlet bit 
će organiziran 15. svibnja o. g.

Prijave se primaju do konca o- 
vog mjeseca, & dokumenti za pa
soš zaključno do 15. travnja ,o. g.

b e ra s to m p la iu i  bit će održano «  ^dnih  i^udi u sdcij,li,stič^j čije i boriti se prc^v malogra RODENI
danskih shvaćanja-, koja su često 
nepremostiva prepreka za izvr-t-akmičenje medu četama i odre- ‘z/iradnjj, prirpdn-h ljepota; i hi-

dlma. a posebne pripreme će se stprijskil) žpamerptosri, te tako _ . . . .  ,
' ,i t-, , kroz Č.tav sistem radi na općem senje neke. akcije. To su zasad

svršiti za proslavu Dana mlado- Odgoju mladog čovjeka. dva nalvažnila oraanizaciona pro
sti u pionirskim organizacijama. Godišnja skupština, koja je o-

(JG) držana 2. III. b. g. pokazala je, da

dva najvažnija organizaciona pro
blema.

Ostali dio programa u ovoj go-

Manojlović Jelisava rod. Labu- 
ra, stara 70 god.; Zorić Stjpe pok. 
Luke, star 66 g6d.; Žonja Vida 

Kornelija, kći Đorđa i Grozdane rod. Btažević, stara- 64 god.; Ge- 
Dimitrovski; Josip, sin Ante i nari Santo pok. Rfkarda, star 74 
Jerke Bolarioai; Nenad, šln Ljube g-od. i MiŠkić Bosiljka pok. Ive, 
i Lucije Rosan; Filka, kći Ante i stara 43 god.

OBAVIJEST
»Putnik« Šiben'k poziva sve one 

građane koji posjeduju krevete za 
unsjmljivenje turistima da navri- 
jeme izvrše predbilježbe u ovom 
■uredu.

» Š I B E N S K I L I S T «
oraan Socijalističkog saveza 
radnog naroda kotara: Šibenik 
Uređuje redakcijski kolegij
Glavni i odgovorni urednik: 

b j i k o l a  B e g o
Uredništvo: Šibenik . —> Ulica 
Jelke Bučlć 5 — Tel. br. 5-62

Tekući račun: Komunalna banka 
Šibenik broj 47-KB-15-Ž-182

Rukopisi se ne vraćaju
Pretplata za tri mjeseca 130, 
zai pola god'ne 260, a jednu 

godinu 520 D'n.
Tisak: »ŠTAMPA« - Šibenik

su nastojanja organizacije na na- d-ni iznijeli šu također sami di- 
našem kotaru da ostvari ove ci- skutanti, tako, da je program ra- 
ljeve bita- dosta uspješna, da su zrađen od strane odbora bio sa- 
post'gnuti vidni rezultati i da po- mo ponavljanje već rečenog u di- 
stoje odlični uvjeti da se i ubudu- skusiji. To je dokaz, da je odbor 
će nastavi intenzivn:m radom. Već svoj zadatak dobro- izvršio, jer se 
je napomenuto-, da je organizaciji njegov program točno poklapao 
u vrijeme njenog osnivanja pri- sa željama članova. Odlučeno je, 
stuoala samo srednjoškolska i da će ubuduće (glavna aktivnost 
studentska omladina. Zato je sa- FS biti vezana uz važnije datume 
da najvažniji zadatak pošto je or- iz naše novije historije kao i uz 
ganizacija općeomlad-nska, da se krupnije društveno - političke do- 
u nju privuče radn'čka i seoska gađaje u zemlji, Jedna od takvih 
omladina jer dosadašnji postotak akcija, će biti sudjelovanje u ve- 
m'adih radnika i seljaka ne o- likom zborovanju ferijalaca Jugo-

N O V IN SK O  (IZ D A V A Č K O  P O D U Z E Ć E  
„ Š t a m p a "  Š ib e n i k

r a s p i s u ]  e

N a t j e č a j
ZA JEDNOG KOREKTORA

Uvjeti: potpuna srednja škola. Plaća po Tarifnom pravilniku po
duzeća. Nastup službe odmah.

dražava n j:hov interes za ovu or
ganizaciju. Druqi važan cilj biobj: držati od 2. 
r>-"-vezivanje FS s ostalim orqan:za- Dana borca 
c jama, ustanovama i poduzećima.
Tu

s'avije na- Sutjesci, koje će se o- 
5. srpnja u čast

To su samo neki zadaci organi- 
aradnju smo pokuša-i zapeče- zacije FS na našem kotaru tokom

ove god'ne, ali će ih b'ti mnogo 
više. ‘ Gledajući dosadašnje napo
re i uspjehe vjerujemo, da će se 
gosfći željeni ciljevi i daljnji na
predak. Z.

ti pozivanicm oreko stotinu ista-
kn1it h društven h iradnike i di-
ro1*rt'-re poduzeća na ni. ncđ šniu
slciiuš«:inu. ali se n osim
D>*''dsfirvniks Kothrs kC'TD
NO i nekoliko prosin^tnih r=idn-

,,K R K A “ Poduzeće za promet i preradu ž ita r ic a -Š ib e n ik
T R A Ž I

jednog kval/ficfcanog električara. Nastup službe odmah ili po 
dogovoru. Plaća po tarifnom praviln'ku poduzeća. Ponude 
siriti na upravu podupeća do zaključno 1958. god.
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1 d a l j e  s  S a
U II. kolu proljetnog dijela pr

venstva »Šibenik« je gostovao u 
Ljubljani, gdje se sastao s »O- 
dredom«. Susret je završio pobje
dom domaćina Sa 2:0 (1:0). Zgo
ditke su postigli Halilagić i Cuban 
(11 m). Gledalaca 2.500.

»Šibenik« je  nastupio u sastavu: 
Miloševski, Supe, Jelenković, Be- 
go, Iljadica, Tambača, Orošnjak, 
Luštaca, Stošić, Tedling, Cvitano- 
vić.

Iako se igralo na veoma teškom 
i blatnjavom terenu, igra je go
tovo č'tavih 90 minuta bila neo
bično borbena i zanimljiva, Prvih 
45 minuta proteklo je uglavnom u 
ravnopravnoj igri, s izuzetkom 
početnih desetak minuta kada je 
»Šibenik« Igrao u polju domaćih. 
U tom periodu jedan oštar uda
rac Lušt:ce pogodio je s unutra
šnje strane gredu, a potom se 
lopta odbila u po'je. Do prvog 
zgoditka domaći su došli nakon 
udarca s uglau Na dobačenu loptu 
Mi’oševski se bacio, ali ona je 
sklizi« i protivnikom  igraču nije 
bilo teško pogoditi prazna vrata.

Drugi dio pripadao je domaći

ma koji su češćim napadima više 
puta opasno ugrožavali gol »Ši
benika«. U dva navrata veoma u- 
spješno je intervenirao vratar Mi
loševski. Pri kraju susreta Bego 
je u kaznenom prostoru igrao ru
kom i sudac je dosudio najtežu 
kaznu, nakon čega je  »Odred« po
veo sa 2:0 i time postavio kona
čni rezultat utakmice. •
’ U ,ekipi »Šibenika« više od o- 

stalih trudili su se Tedling, Lu- 
štica i Stošić, dok su krilni napa
dači bili napadno slabi. Kod »O- 
dreda« nije bilo izrazito slabih 
igrača.

Lokomotiva
TABLICA 

i  14 11 3 0 :34:7 25*
Rijeka 15 11 2 2 40:11 24
Trešnjevka 14 9 1 4 25:15 19
Branik 13 8 1 4 37:21 17
Odred 15 7 2 6 24:18 16
Ljubljana 15 7 0 8 31:29 14
Elektrostroj 15 5 4 6 22:24 14

Šibenik 15 5 3 7 18:19 13
Teksttlac 15 5 3 7 24:26 13
Metalac 15 4 4 7 19:33 12
Segesta 15 5 1 9 19:30 11
Uljanik 15 5 1 9 17:35 11
Orijent 15 4 2 9 16:33 10
Jadran 15 2 3 10 12:37 7

J  XVI. KOLU SASTAJU SE

REZULTATI XV. KOLA
Orijent — Lokomotiva 0:2, Me

talac — Jadran 6:0, Odred — Ši
benik 2:0, Elektrostroj — Teksti- 
lac 2:2, Segesta — Ljubljana 1:4, 
Uljanik — Rijeka 3:1, Branik — 
Trešnjevka odgođepo.

Šibenik — Metalac (0:0), Loko
motiva — Uljanik (2:0), Ljublja
na — Orijent (4:2), Rijeka — E- 
lektrostroj (3:0, Teksitlac — Od
red (3:2), Trešnjevka — Segesta 
(2:0), Jadran — Branik (1:7). Re
zultati u zagradama postignuti su 
u jesenskom dijelu prvenstva.

S t o l n i  t e n i s

GODIŠNJA SKUPŠTINA »PARTI
ZANA«

U prostori jiamai osmogodišnje 
škole u Žagroviću održana je go
dišnja konferencija DTO »PARTI
ZAN«. Izvještaj o radu podnio je 
Andrija Prijić. Na skupštini se 
govorilo o uzrocima slabog rada 
ovog društva', koji je donekle o- 
pravdan, jer ono ne posjeduje 
prostorije ni rekvizita. S tim u 
vezi je odlučeno da’ se izgrade 
sportska igralištai i pristupi ure
đenju prostorije u zadružnoj zgra
di. (NR)

PRIPREME SD »ALUMINIUM« 
Sportsko društVol »Atomi nlum« 

priprema se za nastavak prven
stva u svojoj gnipi. Prvu mom
čad, koja raspolaže sa 20 igrača, 
trenirat će Florijan Marasović, 
ko.fi je ujedno i aktivni igrač.

MR

8. i 9. a  mj. održano je u Šjbe- 
beniku polufinađno prvenstvo Hr
vatske u stolnom tenisu, u ekipnoj 
seniorskoj' • konkurenciji. Takmiče
nje je održano pod pokrovitelj
stvom Kotarskog saveza sportova 
Šibenik, u dvorani' »Partizana«. U 
natjecanju je sudjelovalo sedam 
ekipai Prethodno su otkazale svoje 
sudjelovanje »Rijeka«, »Uljanik« iz 
Pule i »Orkan« iz Dugog Rata.

Prvo mjesto zauzela je ekipa 
zagrebačke »Prvomajske« sa 12 
bodova ispred »Šibenika« j »Po
štara« iz Zagreba koji su također 
osvojili 12 bodova, a!li sa nešto 
slabijom razlikom u setovima. 
Četvrto i peto mjesto dijele »E-

ZANIMLJIVOSTI IZ SPORTA
IZVOZNO - UVOZNA REPREZENTACIJA

Tako se može slobodno nazvati nogometna reprezentacija 
švedske, Šveđani su, naime, odlučili da na svjetskom pr
venstvu, kojemu sii domaćine, načine iznenađenje pa su sto
ga pozvali u ucmovinu igrače, koje su prije nekolike godina 
»izvezli« u inozemstvo (Italiju). Tako će »izvezeno« ponovo 
»uvesti«. Dolazi sedam igrača: Hamrin (najbolji strijelac ta
lijanskog prvenstva), Selmiosson, Arensson, SkogluncL, Lind- 
skom, Gustavsson, Liedholm. Na njih se zaista treba računati.

BEZ PREMCA
Svjetsko prvenstvo u brzom klizanju završilo je  apso

lutnom premoći Ruskinja. Sva prva mjesta osvojile su Ruski
nje (500 m - 'Tamara Rilova, 1000 m — Kondakova, 1500 i 
3000 m — Inga Artamonova). Sveukupni pobjednik je Inga 
Artamonovav 21-gođišnja studentica .prava iz Moskve..

PRVA KINESKA SPARTAKIJADA
. iduće godine održat će se u Pekingu prva kineska Spar- 

takijada na novoizgrađenom stadionu. Na njoi će sudjelovati
3.000 sportaša. Zanimljivo je da se već sada održavaju kva
lifikacije. U njima sudjeluje — 3,000.000 sportaša.

JEDINI STRANAC
Poznato je*, da je nogomet u  Engleskoj, iako profesiona

lan, isključivo vezan za domaće igrače. Jedini s tranac1 koji 
igra u k.ubov ma I. divizije je Nijemac Trautman. On je vra
tar, a  u Englesku je došao kao zarobljenik. U njegovu slu
čaju učinjena je iznimka^

ZANIMLJIVI PODACI
Statističari su izračunali da je u kvalifikacijama za svjet

sko nogometno prvenstvo odi grano 89 utakmioa. Izračunali 
su da je  na tim utakmicama bilo prisutno preko 4,600.000 
gledalaca. Rekord je zabilježen na. utakmici, koja je 
odigrana na stadionu Maracana u Rio de Janeiru, Bi- 
lo je prisutno 200.000 gledalaca. Najviše kvalifikacionih utak
mica odigrano je u Leipzfgu — tri susreta, a bilo je prisutno
350.000 gledalaca. Najviše zgoditaka palo je na utakmicu 
Belgija - Island: 11 Utakmica je završila 8:3. Najveći rezul
ta t je postignut u susretu SSSR - Finska 10:0.

IHAROS PRIJETI KUĆU
Kako piše mađarska štampa, Iharos, koji je dugo vre

mena pauzirao zbog povrede oštro se priprema za evropsko 
prvenstvo u atletici. Iharos zajedno s Roszavolgyjern trenira 
svaki dan i dnevno pretrči 30 do 40 km. Iharos je izjavio da 
je spreman da se »uhvati u koštac« sa svjetskim rekorderom 
Vladimirom Kućom. Iharos vjeruje, da će na evropskom pr
venstvu u Stockholmu uspjeti oduzeti naslove svjetskog pr
vaka svom rivalu Kuću na stazama od 5.000 i 10.000 metara. 
Iako ta tvrdnja Iharcsa pomalo izgleda prepotentna, računa
jući na njegove mogućnosti, nije isključeno da se ta  njegova 
namjera i ostvari. (Nis)

lektrostroj« iz Zagreba i »Parti
zan« iz Pazina sai po 8 bodova, še
sti je »Split« sa 4, dok je posljed
nji zadarski »Metalac« bez bodo
va. Na taj način »Prvomajska« 
je osvojila pehar Saveza sportova 
kotara Šibenik. Prve tr i  najbolje 
plasirane ekipe sa ovog prvenstva 
sudjelovat će na finailnom prven
stvu Hrvatske koje se krajem  ovog 
mjeseca održava u Zagrebu.

Najodlučnije borbe za prva tri 
mjesta vodile su se između Za
grepčana i mlade ekipe »Šibenika« 
za koju su nastupali Gulin, Mar- 
žić i Mudronja.. U ekipi »Prvomajr 
ske« igrali su Sinovec, Soklić i Bi- 
ondić, ai za. »Poštara« su nastupili 
bivši reprezentativac Kraši, Gašpa- 
rov. i Osojnik. Evo nekoliko naj
važnijih rezulata: Šibenik. — Po
štar 2:5, Prvomajska — Poštar 
5:0, Elektrostroj — Partizan 5:1, 
Šiberik — Prvomajska 5:4, Prvo
majska —- Soi'it 5:2, Poštar — Me
talac 5:0, Šibenik- — Elektrostroj 
5:4, Šibenik .— Split .5:2, Poštar 
— Elektrostroj 5:2, Prvomajska — 
Elektrostroj 5:2, Prvomajska — 
F plt 5:3.

OrganSza(cija< taknvčenja, koju 
je proveo STK »Šibenik«, bila je 
bez odgovor«. Interes je bio velik, 
posebno drugog dana natjecanja 
kada su se odigravale odlučne 
partije. Suci na čelu sa N. Andri- 
ćem dobro su obavili svoj zadatak.

(NŠ)

»RUDAR« »ZADAR« 2:2
Golove za »Rudar« postigli su 

Čolović i Novaković, a  za Zadar 
Mazija V. i Čečuka (autogol).

Sa* dobrom igrom istakli su se 
vratar »Zadra« Košuta i krilni po
magač »Rudara« Tomić, * koji je 
ujedno bio najbolji igrač na te 
renu.

Utakmicu je vodio vrlo dobro i 
sa puno autoriteta Crnogača iz 
Šibenika. (M.B.)

TEČAJ ZA STOLNOTENISKE SUCE
Ovih dana završio je  rad tečaj 

za stolnoteniske suce koji je po
hađalo 15 lica pretežno omladina^ 
ća. Tečaj je organizirao STK »Ši
benik. (Ž)

O b a v i j e s t
Obavještavaju se članovi kao i 

simpatizeri DTO »Partizan« da će 
se godišnja skupština društva odr
žati 14. o. mj. u prostorijama Dru
štvenog doma. Početak u 16 sati.

U p r a v a

06LASUJTE
U .ŠIBENSKOM LISTU*!

PODMORNICA SA »STAKLENIM 
NOSOM«

Prema jednon(j vlijesti objav
ljenoj u časopisu »Sovjetska flota«, 
konstruktori sovjetske mornarice 
pretvaraju jednu podmornicu u 
podvodni laboratorij sa »staklenin 
nosom« kolji će služiti za prouča
vanje života na morskom dnu-

U staklenom pramcu podmorni
ce bit će ugrađena televizijska ka
mera. Jaki reflektori omogućit će 
čak i osmatranja golim okom. Pre
pravljanje podmornice u podvodni 
laboratorij bit će gotovo do ljeta 
ove godine i tada će ploveća o- 
smatračn'ica krenuti na prvu istra
živačku plovidbu. Rezultati i Isku
stva do kojih će se doći zahvalju
jući podmorni cl -na očnoj stanici,
poslužit će kao baza za izgradnju 
naročitih Istraživačkih podmornica 
koje će se kretati na atomski po
gon. Time će biti otvorene »širo
ke perspektive za naučne ekspedi
cije na Arktik i Antarktik koje će 
se poduzeti radi privrednih potreba 
sovjetske zemlje«.

0

OTISCI PRSTIJU IPAK SE MOGU 
MIJENJATI?

Američki dermatolog doktor 
Džems Berks (James Burks) obja
vio je  nedavno u  stručnom časopi
su »Arhiv za dermatologiju« jedan 
članak u kome tvrdi da je  dosa
dašnje vjerovanje da se otisci pr
stiju ne mogu izmijeniti — po
grešno. Doktor Berks opisuje dva 
slučaja iz svoje (prakse kod kojih 
su, primjenom aparata kojii se u- 
potrebljava za uklanjanje rupiča
stih ožiljaka od boginja-, otisci pr
stiju  potpuno lizmjenjeni- Novi o- 
tisci su . prema izjavama kriminali
stičkih stručnjaka potjpuno bezvri
jedni za Identificiranja osoba kod 
kojih je  ova operacija izvršena. 
»Mogućnost izmjene otisaka prstiju 
učinila jjfe dosad pouzdani metod i'- 
dentificiranja osoba apsolutno ne
sigurnim, što će morati imati svog 
odraza i na pojedine sudske pre
sude keje bi se zasnivale na otlsci- 
ma prstiju  kao jednom od dokaza«, 
— izjavio je  drematolog Berks.

•
KVASNE GLJIVE U AMERIČKOM 

SATELITU
Bar jedan od budućih američkih 

vještačklh satelita naše planete 
ponijet će u  svemirski prostor 
kulture kvasnlh gljivica. Tako je 
bar nedavno bilo objavljeno prili
kom jedne konferencije za štampu 
u Njujorku. Naime, u američkim 
naučnim krugovima tvrdi se da bi 
se posmatranjem ovih kultura do
bilo više podataka o »ponašanju« 
živih ćelija u svemiru no što je  
mogao da pruži prvi svemirski put
nik Lajka.

Prednost^ kvasnih gljiva u ispi
tivanju uslova u svemiru iznio je 
novinarima doktor Džonston (John- 
ston)J On je istakao da i© ćelija 
kvasca (kvasne gljive ustvari su 
jednoćelične, lqptaste gljivice kode 
se množe pupljenjem) najbolja pro
učena ćelija u organskom života 
na Zemlji. Ona diše i izdiše, isto 
kao i čovjek, ugljen dioksid. Pored 
toga; i kod nje encimi igraju goto
vo istu ulogu kao u  čovječjem or
ganizmu One su otpornije od psa 
I zbog toga se mogu duže posma-- 
trati, a njihov ritam  diobe (mno
ženja) poznat j© do u tančine, ta 
ko da se kontrolom »ponašanja« 
kvasnih glljiva u satelitu mogu do
biti točni podaci o utjecaju kosmi- 
čkih. zračenja na živ organizam.

•
SINTETIČKI PUDER

Jedna švedska firma (proizvela 
je  krajem  prošle godine novu 
vrstu pudera za njegu kože koji 
ni|je Izrađen na prirodnoj osnovi 
kao što su  to, na primjer, talk iti 
puderi od škroba; već potpuno na 
sintetičkoj bazi- Usprkos tome, o- 
vaj sintetički puder veoma dobro 
upija vlagu koju luči koža, a  isto 
tako i ulja i farmaceutske prepa
rate. On uopće ne draži kožu — 
tvrdi firma koja ga je  proizvela — 
a licu daje sjaj kakav žena samo 
da poželii

0
POKRETNI ATOMSKI REAKTOR 

ZA ARKTIK
U Sjedinjenim Američkim Drža

vama izrađena je  atomska elektri
čna centrala koju je lako tran 
sportirati i koja treba da snabdije- 
_va topLotom i električnom energi
jom radarske stanice I avionske 
baze na vječitom ledu Arktika 1 
Antarktika- Ova centrala može da 
daje 2500 kilovata električne ener
gije za osvjetljenje I rad raznih 
aparata, a pored toga još 2500 ki
lovata za uređaje za zagrijavanje.

Jedan od Konstruktora ove ^cen
trale, kapetan Grejem (Graham) 
prilikem svog nedavnog boravka u

Evropi izjavio je  da je ' centrala 
konstruirana tako da njome, bez 
ikakvog rizika, mogu da rukuju i 
osobe koje nemaju nikakvo »atom
sko obrazovanje«.

Centrala se ustvari sastoji od 
jednog atomskog reaktora kroz 
koji protiče obična voda. Pri tome 
se voda nalazi pod pritiskom od 42 
atmosfere i zagrijava na 238 ste-

Spavajte u hladnoj 
sobi

Poznato lje koliko je nezdrave 
cijelu zimiu provesti u rđavo pro- 
vjetrenom prostoru- Sobni ziak, iz 
koga je  utrošen sav kisik, izaziva 
umor, glavobolju, utiče štetno na 
organizam. Stoga se sobe moraju 
I zimi vjetritl, ali to  treba raditi 
tako da se od topiote ne izgubi 
mnogo.

Najbolje je  cio iprozor nekoliko 
trenutaka više puta dnevno otvo
riti. Čim se utrošeni sobni zrak 
maknadi svježim, prozor zatvorite. 
Za ovo kratko vrijeme uđe, dosta 
hladnoće* ali prema zakonu (izjed
načenja tem perature zidova i na
mještaj Ispusti odmah jedan dio 
topiote iz sebe, te  hladnoća nika
da nije dugotrajna (i osjetna-

Stalnom provjetravanju treba 
dati prvenstvo, kada je  u pitanju 
parno ili električno grijanje, koje 
obično daje pretjeranu top lotu.

I u  jednom i u drugom slučaju 
treba da tem peratura bude izjed
načena, ni visoka ni niska, otprilike 
17 do 18 Celzijusovih steipeni. Ovo 
važi za prostor u  kome se dan 
provodi sjedeći. U (prostoru, gd|je 
se čovjek stalno kreće, tem pera
tura može biti i nešto niža-

Spavaću sobu najbolje je  ne lo
žiti. Jedan od prvih uslova da čo<- 
vjek očeličl zdravlje zahtijeva pre
ko cijele zime otvoren prozor u 
spavaćoj sobi. Dobar pokrivač daje 
tijelu potrebnu toplotu, a zrak je 
uv%*fe čist. U stanovima sa pećima 
postoji opasnost trovanja ugljen- 
dioksidom, pa je  utoliko vliše za 
preDoruku negrijama spavaća soba 
( stalno otvoren prozor.

Da II je  bolje zagrijavanje po
moću peći 111 parno grijanje? Kada 
se vodi računa o  provjetravanju 
tada iie I jedno i drugo podjedna
ko dobro. Centralnom grijanju f 
električnim grijalicama- zamjera se 
da suše zrak- Takav zrak može 
stvarno da izazove nadražaj sluzo- 
kqže„ a  to  je  posljedica »sagorije
vanja prašine«. Ovo se može u- 
klonSti svakodnevnim brisanjem 
poda (ako je  gumeni pod) vlalnom 
krpom. Ako je  soba parketirana, 
onda pored radlatora uvijek treba 
treba da bude kantica sa čistom 
vodom. * 10 * * * * 15

VODORAVNO: Panslavizam«
12*. početak svega po Lao-Tseovpj 
nauci, 15. proždrljiva., 14: termin, 
IdT^ijeka. u Italiji, 17: ostala, 18. 
m jesto i banja nedaleko Sarajeva,
10. kratica* za nepoznatu osobu,
20* lukava šumska životinja, 22.
oblika 23. poziv, izvješće (str.), £5.

OKOMITO: Jkr prostorija za, sta
novanje, 2 ^  grad i. luka na Crnom 
moru, 3r veliko vremensko razdo
blje, 4r nota iz solmizacije, 5. ime 
književnika Nametka, 6r kada, ku
patilo, 7. žensko ime, 8r kemijski 
simbol za: natrij, 9^ vrpca, 10. 
vrsta goveda, H . vrsta, žutosmeđe 
boje, 18: maslina, IO. gusar, 21. 
otraga, 22. glavni grad perzijske

Rješenje križaljke iz prošlog 
broja: VODORAVNO: 1. krivoklet- 
nik, 11. Oak, 12. Javor, 13. Ana*
15. Pb (plumbum), 16. Mas, 17. NIP, 
19. od, a, 20. Di (didim), d, 22.

penl. Vodena para, koja na ta j na
čin nastaje, pokreće Jednu parnu 
turbinu. Reaktor sadrži oko 22 ki
lometra atomskog goriva čiji vijek 
tra jan ja  'iznosi, bez potrebe ikak
vog obnavljanja, 18 mjeseci- Pro
totip ove centrale uspješno radi u  
Fort Belvoaru, u SAD, još od sre
dine prošle godine.

Dijete treba da 
spava poslije ručka

Poslije kupanja dijete ne treba 
smjestiti za spavanje odjeveno 
Haljine sprečavaju slobodno kreta
nje i isparivanje tijela. Dijete se 
spavajući zamori, uznoji, pogotovo 
ako je krevet u blizini peći. Mjesto 
da ustane odmorno, d ijete se (pro
budi umorno i mrzovoljno. Zato se 
majkama preporučuje da i prije 
popodnevnog spavanja oslobode 
djecu odijela.

Vitamini ili 
podgrijani kupus

Kiseo kupus je  lak za varenje« 
pa ga i osjetljivi stomaci* većinom 
podnose. On sadrži oko 1,45 proce
nata mliječne kiseline, uslijed čega 
je  ukusan i povoljno utiče na or
ganizam, mliječna kiselina uništa
va škodljive materije, pročišćava 
krv i podstiče rad crijeva- Osim 
toga. kiseo kupus sadrži i važne 
minerale: gvožđe I kreč. On je 
bogat (i vitaminom, te  je  u  zim
skim danima važan izvor vitamina 
za organizam. Pored vitamina A, B 
i D, u njemu se u  velikoj količini 
nalazi i vitamin C- Ali da se ne bi 
oslabilo lili sasvm uništilo djelova
nje vitamina, koji pojačavaju o t
pornost j razmjenu m aterija, kisec 
kupus ne bi trebalo satima kuha
ti, kao što se to  baš čini. I češće 
podgriiavanje uobičajeno je. naža
lost, čime se također um anjuje' 
hranLiivost kiselog kutpusa.

Još lakši je za varenje prijesan 
kiseo kupus. On prečišćlva stomak 
od svih otrovnih m aterija. Postu
pak s kiselim kupusom ne može 
đa šlcođi. Dobro ie  da se jede na 
prazan stomak ili preko dana iz^- 
među objeda, ali bez ičega dru
gog, eventualno da se prelije samo 
uljem.,Kiseo kupus dobar je  i p ro -‘ 
tiv običnih bolova u  stomaku, Jer 
njegova kiselina oživljava rad stou 
mačnih žlijezda i ostalih organa za 
varenje- Isto tako, zdravo je  (piti i 
raso l.

Iako je  kiseo kupus kod nas o -  
miljeno jelo, mnogi pretjeranim 
dugim kuhanjem otklanjaju mu 
njegova glavna svojstvai.

riječna riba, 28. v rsta vrbe, 29. va
njski zaštitni dio drveta, 30. lična 
zamjenica, 52: manja naselja; 54. 
kratica za: tvornica lakih metala* 
35. doskočica, 37. jednoznamenka
sti broj, 38. poglavar Samostana« 
4& ime glumice Rinei 41. upravi
telj, upravni činovnik (str.),

pokrajine Laristan, 24. ime sto l
notenisača Harangoza, . 25. dio 
konjske opreme, 26. orito, omo
tano* 27. dio glave, 29-. mjesto ne
daleko Splita,, 31r prvi letač,. 33. 
madžarska luka na desnoj obali 
Dunava, 34: jednoznamenkasti broj 
38. bara; močvara, 38. kratica za 
punim naslovom, 39. dva jednaka 
konsonanta.
Ek, o, 23. on, 25. »Rat i mir« 28. 
Šp, 29. Nina, .31. rol, 32. okat, 34. 
iza, 35. Mar at, 37. ara, 38. katran, 
40. krasan, 42. (coresponde&t.

” J.V .
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